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obcí Mikroregionu Černilovsko

ZPRAVODAJ

Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu a jejich místní části: 

Černilov, Bukovina, Újezd, Divec, Lejšovka, Libníkovice, Borovice, Horní Černilov,  
Librantice, Libřice, Skalice, Číbuz, Skalička, Smržov, Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.



fotostřípky
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MŠ Černilov

Lyžařský kurz ZŠ Černilov

Tři králové v Černilově



INZERUJTE 
VE ZPRAVODAJI

1900 výtisků zdarma 
doručených téměř do všech 
domácností v Mikroregionu 

Černilovsko.

Objednávky a příjem inzerátů 
na OÚ v Černilově nebo na 

e-mailu zpravodaj@cernilov.eu

Orientační ceny inzerce:
STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120 ,- Kč

Nový rok, nový Zpravodaj, 
nový vzhled. Tak by se dalo stručně 
charakterizovat první letošní vydání 
Zpravodaje obcí Mikroregionu 
Černilovsko. Po několika letech jsme se 
rozhodli pro omlazení vzhledu našeho 
časopisu a věřím, že se vám nová 
podoba bude líbit.

Změn najdete na následujících 
stranách hned několik. Již na první 
pohled jste si jistě všimli nového vzhledu 
titulní strany. Kromě moderního písma 
jí dominuje celostránková fotografie. 
Výraznou změnou je také přidání jedné 
barvy uvnitř Zpravodaje, která by měla 
jinak černobílé stránky oživit. Novinkou 
tohoto čísla jsou také informační „boxy“ 
u zpráv z radnic, knihovny nebo školy. 
Díky nim se snadno dozvíte aktuální 
kontakty a úřední dobu jednotlivých 
institucí v našem mikroregionu. Tuto 
novinku by do budoucna mohly využít 
i nejrůznější spolky v našich obcích. 
V podobném rámečku by mohly 
informovat například o termínech 
schůzek nebo připravovaných akcí. 
Poslední novinkou, která bude nejspíš 
zajímat především naše starší čtenáře, 
je změna v umístění životních jubileí. 

Už nejsou ve dvou sloupcích na 
začátku Zpravodaje, ale přímo u článku  
z konkrétní obce, ke které se vztahují.

Pokud vás změny v našem 
Zpravodaji zaskočily, máme pro vás 
alespoň malou útěchu. Všechny rubriky 
i řazení článků zůstávají nezměněny, 
takže se nemusíte obávat, že byste se  
v tomto vydání neorientovali.

Ještě mi dovolte krátkou poznámku 
k titulní straně. Na té bychom rádi 
uveřejňovali fotografii, která se váže 
k jednomu z výrazných témat uvnitř 
aktuálního vydání Zpravodaje. Jsme si 
vědomi toho, že náš mikroregion čítá 
devět obcí a že by se to mohlo někomu 
zdát jako preferování té či oné vsi. 
Věřte ale, že tak tomu nikdy nebude. 
Okolností pro výběr fotografie je vždy 
více, mimo jiné i jejich technická  
a obsahová kvalita. Pokud takový 
výrazný článek ve Zpravodaji nebude, 
chceme na titulní stranu umístit 
fotografii „univerzální“, aby se nikdo 
necítil jakkoliv ukřivděný.

Dost už ale povídání o změnách. 
Teď je před vámi 32 stran nabitých 
aktuálními informacemi z vašeho okolí, 
které vám spolu s kávou nebo čajem 
jistě zpříjemní nejeden zimní večer.

Tomáš Hejtmánek

EDITORIAL
Redakční rada:

Vl. Prokeš, J. Kudrnáč, M. Karpíšek,  
K. Ježková, Mgr. J. Hofmanová,  

T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 5. 4. 2012.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci 
objednávejte na OÚ v Černilově  

nebo na tomto e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu
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zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
Autor: Ing. Stanislav Javůrek, starosta

Aktuální informace 
budou až po 29. 2., 
kdy je plánováno 
zasedání obecního 
zastupitelstva, které 
se bude zabývat 
především schválením 

hospodaření za rok 2011, což by neměl 
být problém, neboť výrok auditora zní 
„bez výhrad“ a projednáním letošního 
finančního plánu. Uvedu zde některé 
akce zařazené do návrhu rozpočtu, který  
se teprve bude  schvalovat.

Nejprve chci uvést na pravou míru 
informaci z minulého čísla, kde jsem psal 
že: „Dnešního dne (16.11.) se dokončuje 
oprava komunikace k Divci a zbývá 
dokončit uličku vedle prodejny MIX  
a v Újezdu od Svíčkových“.  To sice byla 
pravda, jenže chladné počasí způsobilo, 
že nedošlo ke správnému spojení 
asfaltu a štěrku, proto „Divecká“ cesta 
nebyla převzata a práce byly přerušeny.  
S dokončením se počítá v průběhu května, 
kdy již lze předpokládat teplé počasí, 
které tato technologie vyžaduje.

Nyní tedy k akcím, které jsou v návrhu 
plánu na letošní rok. Na komunikace  
§ 2211 počítáme s částkou 1500 tis. Kč, 

z toho 1180 tis. Kč na dokončení výše 
popsané akce z minulého roku, dále 
chceme zpevnit příjezd k evangelickému 
hřbitovu. Na chodníky § 2219 plánujeme 
vydat 500 tis. Kč, jednak začneme  
s rekonstrukcí chodníku směrem z horního 
konce Černilova, dále chceme vydláždit 
prostor před katolickým hřbitovem, kde 
je dnes nerovný a rozkopaný asfaltový 
povrch. V § 2221 provoz silniční dopravy 
plánujeme pořízení nové čekárny  
na zastávce U Šulců za 150 tis. Kč.   
§ 2229 obsahuje výdaje na silniční 
značení ve výši 500 tis. Kč. Předškolní 
zařízení § 3311 počítá s výdaji na nové 
kryty topení za 140 tis. Kš a s vlastním 
podílem na dětské hřiště MŠ ve výši 
160 tis. Kč. (Celkové náklady na toto 
hřiště převýší 500 tis. Kč, za podmínky 
že získáme dotaci).  V paragrafu 3419 
tělovýchovná činnost stojí za povšimnutí 
především částka 630 tis. Kč na novou 
střechu sokolovny a 150 tis. Kč na 
dokončení oplocení sportovního areálu. 
Toho se týká i § 3421 využití volného 
času dětí a mládeže  s položkou dětské 
hřiště v prostoru zavezeného koupaliště.  
V nebytovém hospodářství § 3613 chceme 
dokončit opravu restaurace Sport club – 
zateplením fasády a venkovními úpravami 
za 150 tis. Kč. V oblasti pohřebnictví  
§ 3632 hodláme vlastními silami dokončit 
úpravy katolického hřbitova za 250 tis. 
Kč.  V komunálních službách je největším 
výdajem 1400 tis. Kč na komunální 
techniku, tento výdaj již byl schválen  
a přechází z loňského roku, neboť SFŽP 
stále nemá vyhodnoceny žádosti obcí  

Jubilea v Černilově

březen 2012
Kaisrlík Josef, Újezd         90 let

OÚ Černilov
Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny
PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

o granty na techniku snižující prašnost.   
V § 5512 požární ochrana je mimořádným 
výdajem částka 370 tis. Kč na kompletní 
vybavení zásahového 
družstva oblečením 
od bot po helmu, 
neboť to stávající již 
má prošlou životnost. 
V § 6171 činnost 
místní správy máme 
mimo běžné výdaje plánovánu částku 
1100 tis. Kč na opravu fasády včetně 
výměny oken u Obecního domu čp. 55 
v Bukovině. To jsou vybrané položky  
z návrhu rozpočtu 2012, podrobný návrh 
i závěrečný účet 2011 je na elektronické 
úřední desce na webových stránkách obce 
www.cernilov.eu v sekci obecní úřad.  
V dokumentech ke stažení jsou i rozpočty 
a závěrečné účty z minulých let.

Výročí  v Lejšovce

duben 2012   

Kovačevitová Dana         60 let

Poslední zasedání zastupitelstva obce 
v loňském roce se konalo  22. 12. 2011. 
Na tomto zasedání byl schválen rozpočet 
obce na rok 2012 ve výši 2.639.700 Kč,  
který je sestaven jako vyrovnaný.  
Zastupitelé projednali také příspěvky 
pro lejšovské hasiče a příspěvek, 
který každoročně obec poskytuje 
pečovatelské službě Obecný zájem o.s. 
ze Smiřic.

Dne 6. ledna 2012 se konal již 
4. lejšovský ples, který byl stejně 
jako v roce 2011 pořádán v hostinci  
u Špatenků v Libřicích. Přestože byl 

OBEC LEJŠOVKA
Autor: Jan Šlesingr, starosta

OÚ Lejšovka
Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny
ST 19:00-20:00

ples poznamenán nízkou účastí, proběhl 
ve velmi dobré atmosféře a věřím, že 
se všichni dobře pobavili. Dík patří 
manželům Niedobovým za organizaci 
plesu a všem sponzorům.

Od 16. ledna 2012 v Lejšovce 
opět funguje obchod se smíšeným 
zbožím, který nyní provozuje rodina 
Štěpánových. 

Dne 19. ledna 2012 proběhla kontrola 
hospodaření obce za rok 2011, kterou 
provedly kontrolorky z krajského úřadu. 
Tato kontrola neshledala v hospodaření  
a v účetnictví obce žádné nedostatky.  
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Zpráva o činnosti svazku obcí  
Mikroregionu Černilovsko za rok 2011

V roce 2011 se uskutečnily 3 zasedání 
Správní rady a 2 zasedání Valné hromady.

Běžnou činnost svazku zajišťovala 
sídelní obec svazku Černilov, speciální 
poradenské služby poskytovala manažerská 
organizace OHGS s.r.o., Valnou hromadou 
schválený plán činnosti svazku obcí 

zajišťoval výkonný orgán - Správní rada. V roce 2011 byly  
z dotací realizovány následující projekty.

Z Krajského Programu obnovy venkova byla 
získána dotace na projekt: 

Spolupráce v Mikroregionu Černilovsko – 2. etapa
dotace:    148 000,00 Kč
vlastní zdroje:   131 450,00 Kč
celkem:    279 450,00 Kč
V rámci této akce byly pro obce Černilov, Libřice a Výrava  
pořízeny hlásiče rychlosti.

Z dotačního programu Královéhradeckého 
kraje „11RRD02 – Profesionalizace svazků 
obcí“ byla získána dotace na projekt :

Profesionalizace činností Mikroregionu Černilovsko 
v roce 2011
dotace:    47 000,00 Kč
vlastní zdroje:   62 200,00 Kč
celkem:  109 200,00 Kč

Byla připravena a podána žádost o přidělení 
dotace z Krajského Programu obnovy venk-
ova pro rok 2012 na projekt s názvem: 

Život na venkově nás baví
Z této dotace by se pořídil velkoprostorový stan, lavičky, herní 
prvky či dopravní zrcadla.

Na zasedání 19. Valné hromady, které se uskutečnilo  
16. března 2011, byl schválen vstup obce Divec do 
Mikroregionu Černilovsko. V současné době sdružuje svazek 
9 obcí s 5 207 obyvateli. 

Dne 14.12.2011 se konalo zasedání 20. Valné hromady, kde 
bylo schváleno rozpočtové provizorium na rok  2012.

Vojtěch Šůstek

Informace z Pozemkového úřadu  
v Hradci Králové

Působnost pozemkových úřadů je dnes již více jak 
dvacetiletá. Byly ustanoveny  a činnost zahájily v červnu roku 
1991.  Při zvládání více jak 3 000 restitučních případů byly 
postupně zahajovány i pozemkové úpravy. Na Královéhradecku 
byla v prvním sledu i katastrální území Černilovska. Ukončené 
zápisem do katastru nemovitostí a novou digitální mapou se 
mohou k dnešnímu datu prezentovat katastry Černilova, Výravy 
a Librantic. V současné době probíhají komplexní pozemkové 
úpravy katastrálních územích Libřic, Újezdu u Hradce Králové, 
Číbuze, Bukoviny u Hradce Králové, Libníkovic, Skalice  
u Smiřic a Skaličky nad Labem. Přípravná fáze probíhá v Divci.

Součástí procesu komplexních pozemkových úprav 
je i realizace plánů společných zařízení, to znamená 
cest zpřístupňujících pozemky, biocenter různých typů, 
protipovodňových nádrží (poldrů) a drobnějších staveb jako 
jsou mostky a přejezdy na pole.

O těchto aktivitách v realizacích se dozvídáte nejen od 
starostů, pracovníků pozemkového úřadu, ale i prostřednictvím 
časopisu mikroregionu. 

V závěru roku 2011 byla dokončena 4 ha výsadba lesního 
biocentra u dříve dokončeného vodního díla biocentra Boháčův 
lesík v Černilově.

Studánka – jedna nebo jich bude více?
Pěknou drobnou stavbou, jejíž realizace by nemusela čekat 

na velké peníze z Evropské unie či jiných našich národních 
programů, by byla obnova studánky v Bukovině. Jedná se  
o helokrenní pramen (vyvěrající průsakem na větší ploše).

Vlastníci a pamětníci studánky s výbornou vodou, která 
byla zlikvidována v rámci scelování pozemků za doby 
kolektivizace hospodaření, mají zájem na znovuvzkříšení 
tohoto hezkého krajinného prvku. Místo leží poblíž uvažované 
cestní sítě, která bude součástí cyklostezek mikroregionu.

Vhodnou úpravou by bylo stažení vývěru do vyskružené 
pramenné jímky, s volným přepadem do odpadního korýtka 
k potoku.

Předkládáme vám inspirativní fotografie z registru 
studánek www.estudánky.cz, které by mohly být nejen 
návodem na realizaci obnovy studánky v Bukovině, ale jistě 
i dalších zapomenutých či zničených studánek ledaskde na 
Černilovsku.

Ing. Petr Kunc, Ing. Vladimíra Dohnalová
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zprávy z radnic

OBEC LIBNÍKOVICE
Autor: Milan Vavřinka, starosta

Jubilea  
v Libníkovicích

únor 2012

Remsa Josef, Libníkovice        60 let

březen 2012

Novotná Ladislava, Libníkov.  70 let

OÚ Libníkovice
Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny
PO 18:00-19:00

obecní zastupitelstvo dne 
19. 9. 2011 projednalo  

a schválilo:

2.  Schvaluje  příspěvek 
na provoz prodejny 
v r. 2012 ve výši  
6 359,- Kč
Schváleno všemi 
členy OZ

3.    Rozpočtové  provizorium,  do doby  
schválení rozpočtu obce pro 
rok 2012 budou hrazeny pouze 
nejnutnější výdaje na udržení 
chodu obce a ke splnění závazků 
z předchozích  období s tím, že 
výdaje budou čerpány max. do 1/12 
předchozího roku
Schváleno všemi členy OZ

4.1. Předložené  rozpočtové  změny, 
které jsou přílohou tohoto zápisu 
a pověřuje starostu úpravami 
rozpočtu do 31.12.2011 
Schváleno všemi členy OZ

4.2.  Dohodu  o úhradě   neinvestičních 
nákladů pro obec České Meziříčí 
na provoz MŠ ve výši 2 600,- Kč  
a pověřuje starostu podpisem této 
dohody
Schváleno všemi členy OZ

4.3. Smlouvu o úhradě neinvestičních 
nákladů pro Obec Jeníkovice na 

provoz MŠ ve výši 26 000,- Kč 
a pověřuje starostu podpisem 
smlouvy
Schváleno všemi členy OZ

4.4.  Úhradu 200 tis. Kč na úvěrový účet 
171 650 489  u České spořitelny a s. 
Schváleno všemi členy OZ

4.5. Smlouvu o smlouvě budoucí firmy 
ČEZ Distribuce a.s. zastoupené 
firmou Matex HK s.r.o. na zřízení 
věcného břemene pro parcelu 
č.707/1 v majetku obce a pověřuje 
starostu podpisem smlouvy
Schváleno všemi členy OZ

4.6. Smlouvu  firmy  ČEZ  Distribuce 
a.s. zastoupené firmou MatexHK  
s.r.o. na zřízení věcného břemene 
pro parcelu č.734/1 v majetku 
obce a pověřuje starostu podpisem 
smlouvy
Schváleno všemi členy OZ

4.7. Změny v Plánu společných zařízení 
na základě připomínek vznesených 
Regionální dokumentační komisí, 
změny jsou již zapracovány do 
kompletního dokumentu Plánu 
společných zařízení, kterou Obec 
Libníkovice převzala dne 5.12.2011    
Schváleno všemi členy OZ  

4.8. Smlouvu s firmou Marius Pedersen 
a.s. na svoz a odstraňování 

komunálního odpadu pro rok 2012 
včetně příloh a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy
Schváleno všemi členy OZ  

4.12.  Zhotovení  kancelářského  nábytku 
do kanceláří budovy OÚ v ceně do 
50 tis. Kč v roce 2012
Schváleno 5 členy OZ,  2 se zdrželi 

5.3.  Rekonstrukci       osvětlení      nad 
rybníkem s tím, že obec uhradí 
náklady na pořízení materiálu

OBEC DIVEC
Autor: Ing. Roman Hrnčíř, starosta

Vážení čtenáři,
tento výtisk Zpravo- 
daje by měl zmínit 
slavnostní konec roku, 
ve kterém proběhla 
oslava svátku Mikuláše, 
spojená s každoročním 

rozsvícením vánočního stromu, který 
poté zdobí Divec až do Nového roku. 
Na fotografii vidíte, že se oslava 
opravdu povedla a dík patří všem, 
kteří se jako každoročně převlékli do 
nádherných kostýmů a připravili pro 
děti nezapomenutelný zážitek, spojený 
se zpovědí a následnou odměnou. 

Přelom roku byl poznamenán 
nečekaným odchodem našeho 
spoluobčana pana Luboše Peška, 
který zanechal v obci hlubokou  
a nesmazatelnou stopu. 

Obec se rozhodla obnovit v minulosti 
tradované návštěvy spoluobčanů, kteří 
v daném roce slaví jubileum. Na konci 
roku zástupci OZ navštívili paní Marii 
Novákovou, která žije v Libranticích  
a oslavila 87 let a  v Hradci Králové paní 
Slávku Medkovou, která oslavila 88 let. 
Ještě jednou gratulujeme.   

OÚ Divec
Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny
ST 17:00-19:00
první středa v měsíci 17:00-18:00

Jubilea v Divci

1. čtvrtletí
Pavlíčková Vlasta          73 let
Tomková Anna           69 let
Tajbrová Věra           65 let
Medková Eva            65 let 
Landsmann Josef          65 let
Fátorová Hana           65 let
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OBEC LIBRANTICE
Autor: Milada Bortlíková

Vybíráme ze 7. veřejného 
zasedání zastupitelstva 

obce Librantice, konaného 
dne 1. 12. 2011

1.   Kontrola plnění usnesení 6. veřejného 
zasedání, kde byla schválena žádost 
o prodej pozemku p.č. 1306/6 
manželům Morávkovým – smlouva 
byla uzavřena za dohodnutou cenu 
35,- Kč/m2. Dar ve výši 10 000,- Kč 
Hospicu Anežky České v Červeném 
Kostelci byl odeslán.

2. Byly  projednány  a  schváleny 
rozpočtové změny č. 3 na rok 2011. 
Jedná se změny, které vyplývají z plnění 
rozpočtu za rok 2011 a které budou 
provedeny v měsíci prosinci 2011. 
Výdaje, které nebyly dostatečně 
rozpočtovány, jedná se hlavně výdaje 
na úpravu Librantického potoka, 
budou dofinancovány z prostředků  
z minulých let.

3. Zastupitelstvo  obce  projednalo  
a schválilo rozpočtové provizorium 
na rok 2012. Do schváleného rozpočtu 
na rok 2012 budou hrazeny pouze 
nutné výdaje, které jsou potřeba pro 
zachování chodu obce.

4. Zastupitelstvo  obce  projednalo  
a schválilo smlouvu o poskytnutí 
účelové neinvestiční dotace  
v požární ochraně na výdaje jednotky 
SDH v Libranticích na rok 2011 
ve výši 2 430,- Kč. Poskytnuté 
prostředky budou použity na nákup 
nových požárních hadic. Zbytek 
finančních prostředků, které převýší 
částku 2 430,- Kč, uhradí obec ze 
svého rozpočtu..

5.  Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
podání žádosti o poskytnutí finanční 
podpory z POV Královéhradeckého 
kraje – dotační titul 2 – komplexní 
úprava nebo dovybavení veřejných 
prostranství a místních komunikací, 
infrastruktura. Obec podá žádost  
o finanční příspěvek na vybudování 
komunikace a veřejného osvětlení  
ke hřišti. Na tuto akci je zpracován 
projekt a je i platné stavební povolení.  
Dešťovou kanalizaci obec vybuduje 
z vlastních prostředků, ostatní sítě, 
jako vodovod a plyn, se pokusí obec 
vybudovat s účastí provozovatelů 
(majitelů) sítí. O finančním příspěvku 
na sítě bude rovněž jednáno s majiteli 
stavebních pozemků v dosahu těchto 
sítí.

6.  Různé. 
a)   ZO schválilo plán inventur na rok 2011 

a příkaz k provedení inventarizace 
majetku. Předsedkyní inventarizační 
komise byla jmenována p. Milada 
Bortlíková, členové p. Věra Vachková 
a Pavel Kubíček.

b)   ZO projednalo žádost  p. Petra Součka 
a ing. Petry Součkové na odkoupení 
části pozemku p.č. 54/14 v obci a k.ú. 
Librantice, který je ve vlastnictví obce. 
ZO souhlasí s prodejem pouze části 
pozemku, který je zastavěn vedlejší 
stavbou. Zbývající část pozemku 
mohou nadále užívat stejným 
způsobem jako doposud. Užívání 
pozemku je možno řešit i věcným 
břemenem vázaným k nemovitosti. 
Podrobnosti úpravy budou s žadateli 
projednány na příštím zasedání ZO. 

c) ZO projednalo a schválilo Změnu 
č. 1 Územní studie Librantice  
U Rohlíčků – lokalita č. 11 „Fryntova 
louka“. Jedná se o změnu tvaru 
střechy – na parc. č. 464/5 může být 
použita střecha sedlová, polovalbová 
a valbová v odstínu cihlově červené.

d) ZO znovu otevřelo otázku koupě  
½ pozemků, které jsou ve vlastnictví 
p. Patasiho a p. Tučkové. Na pozemky 
p. Patasiho je vydán exekuční příkaz. 
Obec by měla zájem tyto pozemky 
odkoupit. Zatím bylo dohodnuto, že 
obec bude jednat i s p. Tučkovou, 
zda by neprodala i svoji polovinu. 
Předběžným jednáním byli pověřeni 
pánové Volenec a Koutník. Byly 
prodiskutovány cenové možnosti 
obce pro tři možné způsoby (druhy) 
případného vlastnictví.

e)  Obec Librantice přispěje na zakoupe-
ní pingpongového stolu, který bude 
umístěn ve škole. Počítá se s jeho 
využitím pro širokou veřejnost.

f) Obec Librantice přispěje škole na nákup 
nového herního systému na zahradu 
pro děti. Škola dostala na tento nákup 
peněžní dar od manželů Riebelových. 
Za tento dar velice děkujeme. OZ 
diskutovalo o druhu herního systému 
(zda pasivní kolotoč, nebo nějaký 
prvek zaměřený více na pohyb dětí). 
Toto bude ještě předmětem diskuse 
společně se školou a dárci. 

 g) V roce 2012 obec začne připravovat 
výstavbu další nové čekárny, dle 
vlastního návrhu a vlastními silami. 
Pokud se nám podaří vyřešit pozemek 
s majitelkou p. Výšinovou, začne se  
s výstavbou zastávky u hospody, pak 
bude následovat zastávka u školy. 

Výročí  
v Libranticích

leden 2012

Ferbasová Anna          82 let
Runštuková Jiřina         85 let

únor 2012

Bortlík Jan          83 let

březen 2012

Kašpar Josef          73 let
Hamplová Marie         91 let
Volencová Květa         71 let

Statistika 
za rok 2011

narození

Vachková Amélie, Bílková Lenka, 
Hladík Matěj, Raich Filip, Ramíková 
Adéla, Kupka Filip

úmrtí

Vojtěchová Marie, Štandera Michal

přihlášení k trval. pobytu

Bílková Lenka, Bortlíková Dita, 
Dmejchal Matěj, Marková Michaela, 
Dufka Jaroslav, Jirásek Martin, 
Kadečka Jan, Kadečka Matěj, 
Žabková Lucie, Krčma Karel, Radvan 
Josef, Riebel Raimund, Sčebelová 
Aneta

odhlášení z trval. pobytu

Hrubý Roman, Kovář Jaroslav, 
Kovářová Marie, Runštuk Jan, Železo 
Martin

K 31. 12. 2011 je trvale hlášeno 503 
obyvatel. 

OÚ Librantice
Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny
PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00
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OBEC LIBŘICE
Autor: Eva Hynková, starostka

Výročí v Libřicích

prosinec 2011

Kumprecht Václav         70 let

leden 2012
Cerháková Marie              65 let
Voltr Václav          70 let
Šafránková Zdeňka Ing.         65 let

OÚ Libřice
Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny
PO 18:00-19:30

V listopadu se 
v rámci komplexní 
pozemkové úpravy 
řešilo odstraňování 
chyb převodem na 
skutečné vlastníky  

a dále odprodejem pozemků, které patřily 
do majetku obce, ale byly pod domem 
soukromé osoby. Oceňovaly se i pozemky, 
které obec naopak získala do svého 
vlastnictví. Ve schváleném Programu 
obnovy venkova na rok 2012 se počítá 
např. s opravou chodníků, výměnou oken 
v budově obecního úřadu, obnovou zeleně, 
mobiliáře a pokud se dostaneme na dotaci, 
tak i oprava cesty okolo okálů a obecního 
úřadu spojenou s opravou dešťové 
kanal izace  
a veřejného 
o s v ě t l e n í . 
Byl rovněž 
s c h v á l e n 
rozpočtový výhled do r. 2014.

Z dotace přes Mikroregion Černilovsko 
byly instalovány 2 měřiče rychlosti. 
Další dotace ve výši 3 470,- Kč byla obci 
přidělena na vzdělávání členů Jednotky 
sboru dobrovolných hasičů obce.

V prosinci byly schváleny termíny 
veřejných zasedání zastupitelstva, která 
budou vždy od 19,00 hod. každé druhé 
pondělí v měsíci v zasedací místnosti 
obecního úřadu. Dále bylo schváleno 
rozpočtové provizorium platné do 
doby schválení rozpočtu na rok 2012. 
Společenské organizace požádaly o dotaci 
na svoji činnost. Hasiči dostanou na rok 
2012 celkem 30 000,- Kč (kulturní akce 
pohárové soutěže, dětský den), z toho je 
15 000,- Kč pro kroužek mladých hasičů 
(nákup materiálu, oblečení, občerstvení, 

soutěže). Český svaz žen obdrží 20 000,- 
Kč (společenské, sportovní a ostatní akce 
včetně akcí pro děti) a SK Slavia 100 
000,- Kč (na činnost fotbalového oddílu 
v soutěžích, na provozování  a údržbu 
sportovního areálu včetně tenisového 
kurtu). Na oplátku pomohou v případě 
potřeby obci. 

Kontrolní výbor zkontroloval využití 
dotací spolky a hospicem Anežky České 
za rok 2011 a neshledal pochybení. 
V rámci POV bylo schváleno podání 
žádosti o dotaci na výměnu oken  
a dveří v budově obecního úřadu, kde 
se předpokládají náklady okolo 140 
000,- Kč. Další žádost o dotaci byla 
podaná na zpracování nového územního 
plánu obce – zde jsou předpokládané  
náklady okolo 250 000,- Kč. Mít nový 
územní plán je nutnost, protože v r. 2015 
ztratí stávající plán platnost a pak by se  
v obci např. nemohlo stavět. Byla rovněž 
provedena inventarizace majetku obce.  
V úterý 20. prosince jsme se v hojném 
počtu sešli v našem kostele, kde dechový 
kvartet pana Ryšavého z Opočnoa zahrál 
vánoční koledy a navodil v nás opravdovou 
sváteční vánoční atmosféru.

V lednu byl schválen rozpočet na rok 
2012 a to jako vyrovnaný ve výši příjmů 
2 200 000,- Kč a nákladů 2 200 000,- Kč. 
Zůstatek z roku 2011 činil 2 233 753,32 
Kč. S firmou Marius Pedersen byl sepsán 
dodatek č. 1 na zajištění svozu komunálního 
odpadu pro rok 2012. Na základě ceníku si 
občané musí do konce února zakoupit na 
obecním úřadě svozovou známku.

Zastupitelstvo dále rozhodlo  
o podání žádosti na úřad práce na 
zaměstnání 2 občanů a schválilo 
dodatek ke smlouvě s Farní charitou 

na dovoz obědů. Pokračovalo se  
i v komplexní pozemkové úpravě, kde 
byl schválen soupis nároků obce Libřice. 
Před  schválením je i plán společných 
zařízení, tj. cest vedoucích přes pole.  
V lednu proběhla v obci Tříkrálová sbírka, 
které se ujala mládež z kroužku mladých 
hasičů pod vedením manželů Voltrových. 
Do dvou kasiček vložili libřičtí občané 
celkem 6 592,- (vloni se vybralo 3 395,- 
Kč). Taková štědrost velmi mile překvapila 
i pracovníky charity, kteří občanům Libřic 
za jejich příspěvky děkují. Peníze budou 
využity na Středisko rané péče Sluníčko, 
pro hospicovou péči Charitní pečovatelské 
služby, pro lidi v nouzi, oběti domácího 
násilí a na další humanitární pomoc.

Obec připravuje na pátek 17. února 
Obecní ples a na neděli 19. února  
v hostinci U Špatenků dětský karneval. 
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Výročí  ve Skalici
V lednu, únoru a březnu 2012 v naší 
obci oslavují svá jubilea tito občané:
Petr Baumgartner, Jan Schwarz, 
Alenka Zlatníková, Zdeněk Kubeček 
a Růžena Karpíšková.

Všem jubilantům srdečně 
blahopřejeme. 

Hlavním bodem 
jednání na veřejném 
zasedání zastupitelstva, 
které se bude konat 
dne 22. 2. 2012, 
bude schvalování  
návrhu rozpočtu 

na rok 2012. Rozpočet plánujeme 
jako vyrovnaný. V rozpočtu bude 
zahrnuto několik významnějších akcí. 
Především oprava elektroinstalace  
a oken Mateřské školky v Číbuzi, kde 
jsme opět požádali o finanční podporu  
z programu POV Královéhradeckého kraje. 
Další akcí bude oprava kanalizace v Číbuzi 
před Snášelovými, oprava komunikací  
v obci, výroba a umístění pamětní desky na 
památku třem padlým občanů ve Skaličce 
koncem 2. světové války, oprava hasičské 
zbrojnice ve Skaličce a další akce.

Sbor dobrovolných hasičů ve Skalici 
a Skaličce si naplánoval na rok 2012 opět 
několik kulturních akcí a odpracování 
brigádních hodin pro obec. Jako tradičně 
to bude maškarní karneval pro děti, dětské 
dny, pro dospělé posvícení „Pod břízkami“ 
ve Skaličce. Dále se plánují „Pivní 
slavnosti“ pořádané ve Skalici, které měly 
v minulém roku velký úspěch. Nejbližší 
plánovanou akcí tohoto roku je vzpomínka 
na oslavy MDŽ,  která se uskuteční dne 
10.3.2012 v hasičské zbrojnici ve Skaličce. 

OBEC SKALICE
Autor: Milan Karpíšek, starosta

OÚ Skalice
Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info

úřední hodiny
PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

Všechny ženy jsou srdečně zvány. 
Naši fotbalisté ze Skalice na sportov-

ním hřišti uspořádají turnaj v malé kopané 
„Skalické peklo“ s kulturním programem. 
V průběhu roku budou občané včas 
informováni o konání dalších akcí. 

Letošní zima zatím šetří finanční 
prostředky na odklizení sněhu a posyp 
komunikací. Uvidíme, jak zimní počasí 
bude pokračovat.

Obec Skalice již tradičně pořádala 
Obecní ples v KS Dvorana Smiřice. 
Výtěžek plesu, jako vždy bude věnován na 
charitativní účely. 

Tak takovéto a ještě další  plány máme 
na rok 2012. Chtěl bych touto cestou 
poděkovat všem, kteří nám pomohli, 
pomáhají nebo ještě pomohou během 
roku, ať s přípravami kulturních akcí, 
nebo se zúčastní brigádnických akcí bez 
nároku na odměnu a přičinili se o čistotu 
a bezpečnost na veřejných prostranstvích 
v obci.

Věřím, že i v letošním roce se podaří 
naplánované akce uskutečnit. Těším se na 
dobrou spolupráci s Vámi, občany. 

A na závěr upozornění. V minulých 
měsících nás informovala Policie ČR, 
abychom informovali místní občany, 
že v našem okolí přibývá drobných 
krádeží, vykrádání osobních automobilů 
parkujících před obydlím, krádeže 

zahradní techniky a podobně. Proto apeluji 
na Vás, občany, abyste si lépe zabezpečili 
své nemovitosti a nenechávali ve svých 
zaparkovaných vozidlech cenné věci. 
Nenechte bez povšimnutí pohyb cizích 
osob, kteří si obhlíží terén a dávají typy  
k možné krádeži!  

Připomínám taky, aby občané 
neparkovali na chodníku, či travnatém 
porostu! 
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OBEC VÝRAVA
Autor: Ing. František Schwarzer, starosta OÚ Výrava

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny
PO 16:00-18:00
ST 16:00-18:00

Jubilea ve Výravě

prosinec 2011

Lukášková Miluše, Výrava      85 let

únor 2012

Bartošová Božena, Výrava      75 let
Červenka Emanuel, Dolní Černilov
           70 let

v roce 2011 přišli na svět

Macháček Josef, Výrava
Macháčková Barbora, Výrava
Krejča Josef, Výrava

rozloučili jsme se (2011)

Čermáková Marie, Výrava

  z 12. Zasedání zastupitel-
stva obce dne 21. 11. 2011

 
Z a s t u p i t e l s t v o 

obce projednalo  
a vzalo na vědomí 
zjištěné skutečnosti 
z provedené kontroly 
úkolů z minulých 
zasedání a doporučilo 

svolání společné schůzky, za účasti 
zástupce dodavatele, předsedy KV  
a starosty obce k projednání zprávy KV 
týkající se zakázky „Obnova obecního 
parku a vodní plochy“.

Zastupitelstvo obce projednalo  
a vzalo na vědomí přednesený rozbor 
hospodaření za I÷III. Q 2011.

Zastupitelstvo obce projednalo  
a vzalo na vědomí „Časový harmonogram 
rozpočtového a informačního procesu 
pro rok 2012.

Zastupitelstvo obce projednalo  
a vzalo na vědomí návrh rozpočtového 
výhledu do roku 2014.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
informaci 
- o „opravě stropu v 1 NP Obecního 

domu“ a souhlasí s podepsáním 
protokolu starostou obce.

- o „opravě parketové podlahy v 2 NP 
Obecního domu“. 

- o „zhotovení doplňků do kuchyňky 
a do místnosti pro seniory  
v 2 NP Obecního domu“ a požádala 
předsedu KV o provedení kontroly 
komplexnosti zhotovení doplňků dle 
provedené nabídky.

- o „nabídkách plastových oken a dveří 
do Obecního domu“, doporučilo 
vybranou firmu a požádala starostu 
obce informovat o výsledku 
doporučené vybrané firmy.

- o „vnější omítce budovy Obecního 
domu“ a požádalo místostarostu 
obce o zpracování návrhu 
poptávkového řízení, minimálně na 
dva další potencionální uchazeče, 
na vnější omítku budovy obecního 
domu a předložit zastupitelstvu obce, 
prostřednictvím starosty obce.

- o podané Žádosti o proplacení výdajů 
– dotace na Zázemí sportoviště.
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 

informaci o nabytí právní moci zařazení 
komunikací parcelních čísel 2132; 
1936/2 a 2429 do kategorie místních 
komunikací, podání žádosti na ÚZSVM 
HK o bezúplatný převod na obec 
Výrava a následné schválení převodu 
zastupitelstvem obce.

Zastupitelstvo obce projednalo 
a vzalo na vědomí Harmonogram  
a základní program zasedání 
zastupitelstva obce na rok 2012“.

Zastupitelstvo obce projednalo 
a vzalo na vědomí návrh pokynu na 
inventarizaci majetku a závazků obce 
Výravy k 31.12.2011 a odsouhlasilo 
vydání pokynu starostou obce.

Zastupitelstvo obce schválilo 
pravidla rozpočtového provizoria pro 
rok 2012 ve znění „Rozpočtový výhled 
na rok 2012 je zároveň rozpočtovým 
provizoriem na rok 2012“.

Zastupitelstvo obce schválilo 
Rozpočtové provizorium na rok 2012.

Zastupitelstvo obce schválilo 
aktualizaci „Programu rozvoje a obnovy 
venkova obce Výravy“.

Zastupitelstvo obce schválilo 
složení inventarizační komise majetku 
Mikroregionu Černilovsko ve správě 
obce Výravy.

  z 13. Zasedání zastupitel-
stva obce dne 16. 1. 2012

Zastupitelstvo obce projednalo  
a schválilo  Přílohu č.2 k OZV č.1/2011 
– poplatek za komunální odpad 
pro kalendářní rok 2012, požádalo 
místostarostu obce o zajištění výběru 
poplatku a předání tomu odpovídající 
známky na svoz.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
podanou informaci o zpracované Žádosti 
o poskytnutí dotace na „Výstavba 
areálu pro sport a volnočasové aktivity 
– hřiště na malou kopanou“ a schválilo 
předložený návrh Žádosti z podprogramu 
Ministerstva pro místní rozvoj.

Zastupitelstvo obce vzalo na 
vědomí podanou informaci o návrhu 
na zpracovaní 
Žádosti o dotaci 
na „Rekonstrukci 
veřejného rozhlasu  
v obci Výrava a místní 
části Dolní Černilov“ 
z rozpočtu Královéhradeckého kraje 
a schválilo podání Žádostí ve lhůtě 
stanovené pro doručování.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
podanou informaci o návrhu sestavení 
rozpočtu 2012 v závazných ukazatelích, 
návrh rozpisu sestaveného rozpočtu 
2012 a návrh úpravy rozpočtového 
výhledu 2014 v závazných.

Zastupitelstvo obce schválilo
- předložený návrh zpracované 

Výroční zprávy o poskytování 
informací za rok 2011.

- předložený návrh zpracované Roční 
zprávy o výsledcích finančních 
kontrol za rok 2011 a přílohy č. 2  
k vyhlášce č.416/2004 Sb.

- předložený návrh Smlouvy  
o bezúplatném převodu nemovitostí 
bez omezujících podmínek  
č. UZSVM/H/27982/2011-HMSU 
do vlastnictví obce Výrava.
Zastupitelstvo obce vzalo na 

vědomí podanou informaci a souhlasí 
s výsledkem průběžného přezkoumání 
hospodaření za rok 2011 s výrokem 
„nebyly zjištěny chyby a nedostatky“.

Zastupitelstvo obce projednalo  
a schválilo  rozpočtová opatření č. 22 
závazné ukazatelé ke konci roku 2011  
tj. za období od posledního zasedání 
zastupitelstva obce do konce roku 2011 
a RO č. 23 a 24.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
podanou informaci o zavedení „Diskuze 
po e-mailu“ a odsouhlasilo její zavedení 
a zpracování výzvy občanům o podávání 
zpráv obecního úřadu prostřednictvím 
e-mailu.
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OBEC SMRŽOV
Autor: Dagmar Klásková OÚ Smržov

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny
PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

Informace o hospodaření 
obce za rok 2011

Obec Smržov hospodařila v roce 
2011 s přebytkem více než 900.000,-Kč.  

Výdaje obce činily 3.152.863,-Kč
Příjmy obce činily  4.085.904,-Kč 

Zůstatek na běžném účtu  
k 31. 12. 2011 činil 3.014.682,-Kč, na 
termínovaném účtu pak 4.060.104,-Kč

Poplatky ze psů 
Poplatky ze psů budou vybírány 

v Hubílese v pondělí 16. dubna 2012 
od 17.30 do 18.30 hodin, ve Smržově 
v pondělí 23. dubna 2012 od 18.30 do 
20.00.

Nový územní plán obce  
Obecní úřad upozorňuje občany, 

že byly zahájeny práce na pořízení 
nového územního plánu obce Smržov. 
Občané a vlastníci nemovitostí mají 
možnost podávat návrhy a podněty ke 
zpracování. Doporučujeme průběžně 
sledovat průběh řízení na elektronické 

Výročí  
ve Smržově

noví občánci

Šurin David, Smržov
Svatoň Daniel, Smržov

leden 2012

Černý Josef, Hubíles         60 let

únor 2012

Vít Jaroslav, Hubíles         82 let
Nováková Vlasta, Hubíles       85 let
Bek Václav, Smržov         83 let
Špaček Václav, Smržov         65 let

březen 2012

Ladmová Šebrlová Jana, Smržov
           65 let
Hájková Věra, Smržov         80 let
Kupková Anna, Smržov         83 let

Všem jubilantům srdečně 
blahopřejeme.

úřední desce s ohledem na lhůty pro 
podání návrhu a následně námitek či 
připomínek. 

Ukončení provozu pojízd-
né prodejny v Hubílese
Z důvodu ukončení podnikatelské 

činnosti provozovatelky pojízdné 
prodejny skončilo poskytování této 
služby v Hubílese. Je možno využít 
novou službu dovoz potravin po 
telefonické dohodě s provozovatelkou 
obchodu v Lejšovce. Bližší informace, 
včetně telefonického kontaktu, je možno 
získat na obecním úřadu.  

Znovuobnovení provo-
zu obecní knihovny ve 

Smržově 
Dovolujeme si informovat občany, že 

od 6. února 2012 dojde k znovuobnovení 
provozu obecní knihovny v budově 
Obecního úřadu ve Smržově.

Výpůjční doba: 
pondělí od 18.00 do 19.00 hodin  
sobota od 14.00 do 15.00 hodin 

(o případně změně po vyhodnocení 
zájmu budou občané informováni na 
úřední desce )

V současné době je možno vybírat  
z nabídky 1 800 knih z vlastního knižního 
fondu a využít možnosti zápůjčky knih 
z knižního fondu Městské knihovny ze 
Smiřic.

Kontaktní osoba pan Michal Bašta 
tel.: 732 129 876.

Zveme všechny občany všech 
věkových kategorií.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
podanou informaci o nabídce projektu 
TERMO OBCÍM pro obec Výrava  
a odsouhlasilo zájem o variantu „Obec 
se neúčastní financování termosnímků 
ani analýzy. Obec se účastní pouze 
medializace dle předchozí domluvy“.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
podanou informaci a odsouhlasilo 
podepsání dodatků č. 2 pro rok 2011  
a dodatkem č. 3 pro rok 2012 ke smlouvě 
o poskytnutí příspěvku na zajištění 
pečovatelské služby ze dne 28.12.2005.

Všechna zasedání zastupitelstva obce 
jsou veřejná; zápisy a usnesení jsou 

zveřejněny na  „www.vyrava.cz“

ZPRÁVY Z ČINNOSTI OBCE 
A OBECNÍHO ÚŘADU

o plnění Programu rozvoje 
a obnovy venkova – obce 
Výrava a další činnosti 
obce a obecního úřadu

Byla dokončena podezdívka plotu 
ze ztraceného bednění, instalace 
renovovaného kovaného plotu a úprava 
veřejného prostranství okolí Obecního 
domu včetně přemístění památníku 
obětem světových válek.

Proběhla kolaudace zázemí 
sportoviště v areálu pro sport  
a volnočasové aktivity.

Otevření, nově rekonstruovaného 
„Společenského centra“ v 2. NP  Obec-
ního domu bylo provedeno u příležitosti 
již šestého ročníku posezení seniorů  
„U svíček“ a začátkem prosince se zde 
pořádala Mikulášská nadílka.
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cesty k vědění

KNIHOVNA ČERNILOV
Autor a foto: Jana Žárská

Zima v černilovské 
knihovně

K o n c e m 
prosince jsme 
v knihovně 
přivítali třídu 

5.A černilovské Masarykovy jubilejní 
základní školy s paní učitelkou Hanou 
Šimkovou. Poté, co proběhla malá soutěž 
znalostí o naší knihovně, jsme si povídali 
o časopisech pro děti a mládež. Žáci 
přinesli na ukázku své oblíbené časopisy  
a kdo chtěl, jej mohl představit 
spolužákům. Nicméně došli jsme  

k závěru, že 
dospělí mají 
obrovský výběr 
č a s o p i s o v é -
ho čtení, ale 
nabídka pro 
děti, a zvlášť 
mládež, už tak 
bohatá není. 
Proto jsme se 
rozhodli situaci 

napravit. Rozdělili jsme se na to do tří 
skupin. První skupina vymýšlela nový 
název a logo časopisu, druhá obrázek – 
fotografii na titulní stranu a třetí dělala 
interview, neboli rozhovor.  Jejich úkolem 
bylo udělat takový rozhovor, aby zaujal 
čtenáře. Novináři zpovídali tentokrát 
paní ing. Janu Horákovou, hlavní účetní 
obce Černilov. Výsledná fotografie na 
titulní stranu by jistě upoutala pozornost 
čtenářů, no však posuďte sami! A protože 
jsme měli na vymýšlení nového titulu  
časopisu jen jedno odpolední vyučování, 
zatím máme hotový jen hrubý nárys  
a bohužel si jej zatím v Kiosku u paní 
Machové ještě nezakoupíte .

Protože zbývalo jen pár dní do 
Štědrého dne, pobavili jsme se s páťáky 
také vánočními povídkami Františka 
Nepila a zvláště jeho nadílkovým 
vzorečkem. Ten zní: a + b + c : x + 
y = p + 2 q. Kdy a = mytí nádobí  
a vynášení odpadků, b = nošení uhlí ze 
sklepa (nebo dříví do krbových kamen 
, c = necourání po ulicích po skončení 
vyučovací hodiny, x = odmlouvání,  
y = ohavné známky z vyučovacích 
předmětů, p = ponožky, q = drobnosti.  
A rovnice se čte takto: „Myl jsi doma 
nádobí (dnes = uklízel umyté nádobí  
z myčky) plus nosil jsi dříví/uhlí na topení, 
plus chodil jsi rovnou domů ze školy, ale 
naproti tomu jsi odmlouval plus přinesl 
zase špatnou známku, dostaneš pod 
stromeček ponožky a pár drobností…“  

A protože přeci jen ještě pár dní do  Štědré-
ho dne zbývalo, doufám, že páťákům 
vyšla rovnice nakonec úplně báječně .

Začátkem ledna nastává čas, který 
není příliš zábavný pro ty vedoucí 
knihoven, co pro ně ve škole nebyla 
nejoblíbenějším předmětem matematika, 
neb je třeba vyplnit dlouhý statistický 
výkaz do excellové tabulky za loňský rok. 
Je třeba spočítat například kolik knížek 
nám přibylo, kolik ubylo, totéž u čtenářů, 
u návštěvníků naší webové stránky, kolik 
jsme zodpověděli dotazů, kolik napípali 
do počítače vypůjčených a vrácených 
knih, kolik to celé stálo a tak dál… Ještě 
že máme moc chytrý počítačový program 
Clavius, který si to vše pamatuje!

A zde jsou pro zajímavost stručné 
výsledky z naší knihovny za rok 2011: 

Knihy a časopisy si chodilo půjčovat 
326 registrovaných čtenářů, z toho 
bylo 97 dětí do 15 let. Celkem jsme 
zaznamenali 5 714 náštěv,  čtenáři si za 
tento rok vypůjčili 32 104 titulů, z toho si 
vypůjčili dospělí 10 251 naučných knih  
a 9 291 beletrie a děti 3 364 knih beletrie 
a 1 354 naučných, a dále jsme vypůjčili  
7 844 exemplářů periodik.

Černilovská knihovna disponovala ke 
konci roku 16 628 svazky knih, nabízela k 
vypůjčení 95 titulů časopisů pro dospělé 
a 17 titulů pro děti.

Z ostatních knihoven jsme čtenářům 
v rámci meziknihovní výpůjční služby 
zprostředkovali 74 knih (především ze 
Studijní a vědecké knihovny v Hradci 
Králové), obvodovým knihovnám jsme 
zapůjčili 798 knih.

 Uskutečnili jsme 12 kulturních akcí 
pro veřejnost a 9 vzdělávacích akcí.

V současné době provádíme 
PRŮZKUM ČTENÁŘSKÉ 
SPOKOJENOSTI – čtenáři mohou 
vyplnit připravený dotazník a vhodit jej 
do krabice v přízemí Obecního úřadu  
v Černilově. Rádi bychom se dozvěděli, 
jak jste u nás spokojeni, co byste rádi 
měli jinak, prostě jak můžeme knihovnu 
vylepšit tak, abyste se u nás cítili co 
nejlépe a rádi k nám chodili 

Březen měsíc čtenářů nabízí možnost 
zapojit se do celostátní akce NOC  
S ANDERSENEM, a tak se možná  
i my pokusíme přespat s malými čtenáři 
v knihovně a nezbourat při tom nejen 
knihovnu, ale také vůbec celou budovu 
obecního úřadu. Však ono 1.4. 2012 
vyjde najevo, jak to dopadlo ! 

Těšíme se také na domluvenou 
návštěvu černilovské mateřské školy – 
třídy Kapiček a také na letošní prvňáčky. 
Musíme totiž trochu nenápadně vyzjistit, 
jak jsou na tom s písmenky a zda bude 
mít Rytíř dobrého slova a Písmenková 
královna letos opět tolik práce s pasováním 
na čtenáře, jako vloni! Přihlásili jsme se 
do projektu Už jsem čtenář a pokud vše 
vyjde a paní knihovnice bude pečlivě 
hlídat datum do kdy má být projekt 
vyhodnocen (a nepropásne to jako vloni 
), dostanou prvňáčci knihu speciálně 
vydanou pro tuto příležitost.

Na červen naše knihovna pozvala 
básníka a písničkáře Jiřího Dědečka, který 
by měl  vystoupit během odpoledního 
programu na festivalu Černilovský dvůr, 
v sobotu 2. června.

Přejeme vám krásné zimní dny  
a zastavte se u nás pro čtení, těšíme se 
na vás!

knihovna  
Černilov

Černilov 310
503 43 Černilov 
tel.: 492 600 409
       604 782 177
skype: knihovna_cernilov
knihovna@cernilov.cz
http://knihovna.cernilov.eu

Výpůjční hodiny

Pondělí  13:00-18:00
Středa   13:00-17:00
Čtvrtek   13:00-18:00
Pátek     8:00-12:00

Provozní doba internetu

Pondělí   13:00-18:00  
Středa    13:00-17:00  
Čtvrtek    13:00-18:00  
Pátek      8:00-12:00
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ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY

Zápis do Mateřské školy v Černilově 
se koná ve dnech 13. dubna od 13-16 
hodin a 14. dubna od 9-10 hodin.

Tiskopis přihlášky dítěte k zápisu do 
MŠ si je možno vyzvednout v mateřské 
škole či stáhnout na http://ms.cernilov.
eu/ke_stazeni.htm

K zápisu si s sebou přineste: 
vyplněnou přihlášku, Váš občanský 
průkaz a rodný list dítěte.

 Srdečně Vás zveme na Den 
otevřených dveří, konaný v úterý 20. 3. 
2012 od 15.00 do 16.00 hod. Rodiče se 
mohou seznámit s prostředím MŠ, s jejím 
vzdělávacím programem, provozními 
záležitostmi, školním řádem a dozvědět 
se podrobnosti, které je zajímají.

 

Ohlédnutí

Uprostřed zimy se ohlížíme zpět  
a vzpomínáme na ještě hřejivé paprsky 
sluníčka, kdy jsme s dětmi pozorovali 
podzimní přírodu, za větrného počasí 
pouštěli draky, sbírali listy a plody 
na výrobu podzimních obrázků  
a podzimníčků. Již tradičně jsme se 
zúčastnili výstavy „Černilovská dýně“ 
a přispěli výrobky zhotovenými v MŠ 
i ve spolupráci s rodiči. Naše děti se 
umístily na druhém místě v kategorii 
„Nejhezčí výtvarný dýňový počin“, což 
nám udělalo velkou radost. 

Pochmurné podzimní dny nám 
zpestřila pohádka v MŠ O princezně 
Lesněnce, i návštěva divadelního 
představení ve Smiřicích Hledá se 
Evelína. 

Pomalu se přiblížil vánoční čas 
a s ním adventní trhy ve spolkovém 
domě. Při prohlídce vánočních ozdob, 
adventních věnců, a hlavně při návštěvě 
staročeské světničky na nás dýchla ta 
pravá vánoční atmosféra. V MŠ jsme 
začali předvánoční přípravy stavbou 
pekla. Každou třídu zdobilo pohádkové 
peklo, ve kterém se děti po dva týdny 
mohly proměnit v malé čertíky a užívat 
si čertovské hry. I proto se návštěva 
Mikuláše, čerta a anděla obešla bez obav 
a slziček a líbila se i těm nejmenším 
dětem, které mikulášskou nadílku 
zažily poprvé. Peklo se líbilo jak 
Mikulášovi, tak i rodičům, kteří určitě 
litovali, že už nejsou malými dětmi. 
Od Mikuláše dostaly děti mikulášské 
balíčky, za které poděkovaly čertovskou 

písničkou a společně se vyfotografovaly. 
Předvánoční čas nám rychle utíkal.  
Ve všech třídách se děti podílely na 
vánoční výzdobě a přípravách na vánoční 
svátky. Pekli jsme zvířátka z vizovického 
těsta, pekli a zdobili perníčky, vánoční 
cukroví. Pomoci nám přišly i některé 
maminky, které si společně s dětmi 
užily příjemné předvánoční dopoledne. 
Připravovali jsme se na vánoční 
vystoupení – nacvičovali jsme koledy, 
vánoční básně a písně, vyráběli vánoční 
přáníčka. Starší děti vyráběly také 
vánoční ozdoby, mladším pomohli doma 
rodiče a hotovou ozdobičku pak přinesli 
na vánoční stromeček do MŠ. 

K vánoční atmosféře přispělo nejen 
divadelní představení ve Smiřicích 
Vánoční kouzlo, ve kterém se děti 
mohly seznámit s vánočními tradicemi 
a s příběhem o narození Ježíška, ale  
i vánoční výlet do Ratibořic. Viděli 
jsme krásně vyzdobené prostory zámku 
a seznámili se s průběhem vánočních 
svátků na panství. Ve mlýně jsme pak 
zhlédli vánočně laděné vystoupení 
folklórního souboru Barunka. 

Přípravy vyvrcholily vánočním 
posezením s rodiči v jednotlivých 
třídách. Děti si připravily pro rodiče 
pohoštění a předvedly svá vystoupení, 
ke kterým se v některých třídách připojili  
i rodiče se sourozenci. Společně s rodiči 
jsme si zazpívali koledy, poseděli jsme 
u čaje a vánočního cukroví od našich 
maminek. Děti se pochlubily novými 
hračkami od Ježíška a společně s rodiči 
si mohly u stromečku pohrát. Všichni, 
kteří přišli, odcházeli s pocitem příjemně 
stráveného odpoledne se svými dětmi.

 Krásné Vánoce jsou za námi  
a nám nezbývá než poděkovat všem, 
kteří nám je pro děti pomohli připravit. 
Maminkám, které vyráběly adventní 
věnce, pekly s námi cukroví, všem 
rodičům, kteří přispěli do mikulášského 
balíčku sladkostmi, do Ježíškovy 
pokladničky finančními příspěvky, 
sponzorskými dary. Děkujeme za Vaši 
účast, za Váš čas, který jste svým dětem 
věnovali. Největší odměnou nám všem 
jsou rozzářené oči a spokojenost našich 
dětí. 

Jitka Beckerová
Blanka Eisenreichová

Pavlína Hanušová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ČERNILOV
ZŠ a MŠ Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 
http://www.skola.cernilov.eu
http://www.ms.cernilov.eu
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cesty k vědění
Ples Masarykovy jubilejní 

ZŠ Černilov

Ples naší školy se uskutečnil letos 
velice brzy - 20. ledna 2012 ve 20 hodin 
v sále Sokolovny v Černilově. Hned 
po zahajovací řeči pana ředitele nám 
předvedly děti z kroužku aerobiku, který  
vede Petra Dědková a Linda Smolová, 
ukázku svého sportovního umění.

Poté DUO PROTEUS pozvalo  
k tanci všechny přítomné.

Jako tradičně se o občerstvení 
postarala rodina Hrubých. Všem, kteří  
přispěli na bohatou tombolu, velmi 
děkujeme.

učitelky ZŠ Černilov

Vánoční koncert

Žáci černilovské školy uspořádali 
dne 15.12.2011 pro své rodiče  
a blízké tradiční Vánoční koncert 
spojený s prodejní výstavou dětských 
prací. Přestože mnoho výrobků  bylo 
vyprodáno již na Vánočním trhu v KSD, 
stihly děti spolu se svými vyučujícími 
připravit další drobné dárky, takže bylo 
opět z čeho vybírat! 

Koncert žáků LŠU a školního sboru 
pod nádherným vánočním stromem 
byl pak příjemným připomenutím času 
adventu a skvělou ukázkou dovedností 
všech malých i velkých muzikantů 
a zpěváků. Moc děkujeme za krásný 
zážitek!

Poděkování patří oběma vedoucím 
– paní učitelce Štarhové za pečlivou 
přípravu malých hudebníků a paní 
učitelce Filipové za vedení školního 
sboru.

Mgr. Hana Příhodová

Přeměna zahrad MŠ 

Po úspěšně zvládnuté přestavbě 
interiérů i exteriérů budov školky 
v předloňském roce bylo třeba se 
zaměřit na školní zahrady. Jejich stav 
byl v roce 2010 velmi neutěšený. 
Původní herní prvky se rozpadaly 
nebo byly již před lety odstraněny.  
V použitelném stavu zůstala jen 
pískoviště a volné hrací plochy, které 
současným potřebám nevyhovovaly.

Protože se naskytla příležitost požádat 
o grant na podporu enviromentální 
výchovy, vzdělávání a osvěty vypsaný 
Královéhradeckým krajem, který by se 
dal použít na přeměnu zahrad, začali jsme 
spolupracovat se zahradní architektkou  
Ing. Simonou Šafránkovou. Paní 
architektka vypracovala zahradně- 
architektonickou studii, která se stala 
jedním ze základních dokumentů 
při žádosti o výše jmenovaný grant.  
S žádostí jsme uspěli a získali finanční 
podporu ve výši 70 000 Kč. Součástí 
podmínek úspěšného získání grantu 
byla nutnost částečně se finančně na 
projektu podílet. Zastupitelstvo obce 
Černilov schválilo poskytnutí příspěvku 
na realizaci grantu ve výši 30 000,- Kč.

Díky získané dotaci a pomoci obce 
jsme mohli začít přetvářet nevzhledné 
a nepodnětné okolí školky na zahradu, 
v níž se děti budou učit lásce k přírodě 
a k jejímu poznávání. Naším hlavním 
cílem bylo vybudování smyslových 
center – „zastavení“ zaměřených na 
zrak, sluch, hmat a chuť. Míst, která 
dětem poskytnou mnoho příležitostí  
k pozorování. Plánovali jsme vystavět 
cesty s využitím živé i neživé přírody. 
Vysadit stromy, keře, rostliny, obnovit 
rozpadlé lavičky, postavit pergolu, 
vytvořit prostor pro usídlení ptáků  
a drobných živočichů. Dále dovybavit 
mateřskou školu pomůckami pro 
pozorování, zahradnickým náčiním 
pro péči o zahradu i literaturou pro děti  
a pedagogy.

Po několika společných setkáních 
učitelů, rodičů a paní Šafránkové 
postupně začala vznikat vize smyslově 
zaměřené interaktivní zahrady. Jejím 
cílem je bezpečně a zároveň zajímavě 
přiblížit přírodu nejmenším dětem 
formou nejrůznějších smyslových her, 
které jsme za tímto účelem souhrnně 
sepsali. 

Od jara roku 2011 bylo uspořádáno 
několik dobrovolných sobotních brigád 
s účastí bezmála 80 rodičů, při nichž se 
plány přeměňovaly ve skutečnost. Díky 
obětavé práci všech, a zejména paní 
architektky, jsme stihli zrealizovat vše, 
co jsme si naplánovali. Paní Šafránkové 

patří naše největší díky, protože po 
celou dobu byla myslitelem, poradcem, 
pomocníkem a také zahradníkem.

Práce na zahradách však stále není  
u konce. V letošním roce chceme 
dokončit přeměnu zbývající části zahrady 
u zadní budovy. Čeká nás ještě dotvoření 
konceptu smyslové zahrady, výsadba 
herních hracích prvků z vrbových 
prutů, postavení domečku pro ukládání 
potřeb a hraček pro děti, vytvoření 
„ležících medvědů“ z navršené zeminy 
a kamenných plastik, i míst kde bude 
snadné pozorovat volně žijící živočichy 
a ptáky.

Petra Moravcová, 
vedoucí učitelka  MŠ
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LYŽÁK – JEDLOVÁ 2012 7.TŘ

Dne 2. 1. – 7. 1. jeli žáci 7. tř. na 
lyžák do chaty v Jedlové. Když jsme 
dojeli, sněhu bylo docela málo, ale 
lyžovat se dalo.

Vybalili jsme si a rozdělili se do 
pokojů. Po obědě jsme šli poprvé 
lyžovat. Museli jsme vyšlapat kopec, 
abychom se rozdělili do skupin, což 
bylo namáhavé vyšlapat. Nakonec jsme 
to všichni zvládli. Byly tři skupiny. 
Nejlepší skupinu, tedy 1. skupinu měl 
pan učitel Havlas. 2. skupinu měla paní 
uč. Petrovická. 3. skupinu měla paní uč. 
Suntychová.

Po lyžování jsme se vrátili do chaty, 
dali jsme si večeři a zahráli si hry. První 
večer měly holky, a tak jsme hráli spoustu 
her, ale jedna byla opravdu dobrá. Hráli 
jsme si na Módní přehlídku. Spoustu  
z nás vymyslelo opravdu krásné 
převleky a někdy i moc vtipné. Po hrách 
jsme museli bohužel jít spát. Pro některé 
to byla špatná zpráva, protože byli velmi 
čilí. A proto mnozí usnuli až po 11:00.

Ráno jsme se probudili a hned šli po 
snídani na svah. 3. skupina se začínala 
učit na lyžích, a proto museli opět kopec 
vyšlapat. Druhá a první skupina už ale 
jely vlekem. Po čtyřech hodinách jsme 
byli všichni unavení, a tak jsme šli na 
oběd. Po obědě jsme opět šli lyžovat. 

Na svahu ale bylo opravdu málo sněhu 
a uvažovalo se o tom, že se ani další den 
jezdit nebude. Tento druhý večer měly 
na starosti opět holky a byl zase velmi 
zajímavý. Museli jsme po chatě hledat 
indicie a podle toho najít správnou 
odpověď, což bylo pro některé velmi 
jednoduché, a proto byla hra dohrána za 
chvíli.

Další den ráno jsme se probudili  
a opravdu nebyl sníh. Proto jsme hráli 
celé dopoledne hry. Disciplíny byly: 
házení kroužků, švihadlo, sedy lehy a hra 
s tyčkami. Nakonec jsme museli vyluštit 
tajenku, kterou jsme vyluštili tím, že jsme 
oběhli některé z disciplín. Hráli jsme hru 
až do oběda a nikdo nevyluštil tajenku tak 
jsme dostávali nápovědy. Po obědě jsme 
se vydali na výlet do Deštného, kde jsme 
si mohli koupit sladkosti. Někteří však 

nemohli jít kvůli tomu, že je něco bolelo. 
Všichni jsme si výlet užili, šli jsme do 
pizzerie, někteří do obchodu. Vrátili jsme 
se až na svačinu. Pak začínala přednáška 
o nebezpečí hor. 

Další den byla velká chumelenice 
a napadlo spoustu sněhu, že jsme tomu 
nemohli ani uvěřit.

Když jsme šli lyžovat všem nám sníh 
velmi vadil, proto jsme skončili hned po 
dvou hodinách. Po obědě jsme šli znovu 
lyžovat a to jsme lyžovali zase jen malou 
chvíli, ale museli jsme se připravit na 
slalom, který měl být další den.

Program na večer měli tentokrát 
kluci a byl asi nejlepší ze všech. 

Předposlední den pak i závodili ve 
slalomu. Nakonec jsme to všichni zvládli 
a první a druhé místo většinou dělili jen 
milisekundy. Bylo zase hodně sněhu. Ale 
aspoň tolik nefoukalo. Hned po snídani 
jsme si rozdali čísla, ale mezitím se stala 
malá nehoda, při které se zranil jeden 
žák. Zavolala se Horská služba a Kubu 
odvezli. Když přijel po obědě všichni 
jsme byli rádi. Naštěstí měl jen přetrhané 
vazy. Proto jsme po obědě nezávodili.

Výsledky slalomu - dívky:
1.místo: Bára Horáková
2.místo: Verča Hojná
3.místo: Verča Pavlišová

Výsledky slalomu - chlapci:
1.místo: Tomáš Lamla
2.místo: David Zítko
3.místo: Petr Lukášek

Poslední večer byl karneval. Bylo 
hodně masek, ale myslím, že nejlepší 
byla Verča Brožová v podobě Šmouly. 
Pak čtyři blázni Filip, Bára, Bára  
a Domča a spousta jiných masek.  
V maskách jsme si zahráli pár her.

Hra, která se nám nejvíc líbila, 
se jmenovala Blik, cvak, debil, 
která nás vždy rozesmála. Poslední 
den jsme vstali, zabalili si a jeli 
domů. Všem se nám výlet líbil  
a jsme rádi, že to paní učitelky a pan 
učitel s námi vydrželi.

Redaktorka 
Verča Láníková

LVVZ  žáků 7.třídy 
černilovské školy

Ve dnech 2. – 7. 1. 2012 vyjeli žáci 
7. třídy na lyžařský kurz do Jedlové  
v Orlických horách. Počasí nevypadalo 
nijak lákavě – teploty nad nulou, 
deštivo a při odjezdu z Černilova žádný 
sníh...  Naštěstí se paní Zima umoudřila  
a vytoužený sníh přinesla, takže kromě 
jednoho dne bylo možné trávit čas na 
sjezdovce a věnovat se výcviku.

„Lyžák“ ovšem  není jen o lyžování, 
patří k němu spousta dalších zážitků – 
společně prožité chvíle se spolužáky, hry, 
soutěže, besedy, dobré jídlo, společenské 
večery a třeba i celotýdenní hra na 
„Tajnoše“, kdy se každý nepozorovaně 
snažil udělat pro toho druhého něco 
pěkného :-) A letošním sedmákům se to 
opravdu podařilo.

Závěr týdne patřil tradičně závodům 
ve slalomu, kde všichni mohli prokázat 
své kvality i taktiku.

Týden na horách všem rychle uběhl 
a byl zakončen závěrečným karnevalem 
se spoustou nápaditých masek! Přejeme 
všem, aby jim příjemné zážitky  
z „lyžáku“ ještě dlouho vydržely a aby 
si  letošní zimu krásně užili – nejenom 
na lyžích!

Mgr. Hana Příhodová
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zaujalo nás

VZPOMÍNKA

Krátce po příchodu nového roku zarmoutila nejednoho obyvatele Černilova 
velmi smutná zpráva. 13. ledna zemřela po těžké nemoci paní Květa Hlaváčková, 
která byla velkou oporou Klubu dobré pohody. Její dobroty budou velmi chybět 
nejen na setkáních klubu, ale i v kavárnách dobré pohody, o které se s láskou starala 
během různých akcí pro veřejnost.

Asi jen málokdo z nás neochutnal její výtečné sladkosti všeho možného druhu, 
nebo úžasné podomácku pečené housky na adventních trzích. Paní Květa Hlaváčková 
bude chybět nejen svým blízkým, ale také kamarádkám a kamarádům z Klubu dobré 
pohody. Navždy nám však v mysli zůstane její úsměv, šarm, vlídné slovo...          -kj-

část V.

Dnešní pokračování vzpomínek paní 
Milady Horákové není příliš radostné. 
Vypráví o časech, kdy jejich rodinu opustilo 
mnoho rodinných příslušníků. Velkou 
radost zato ale Horákovým i Královým 
přineslo narození vnučky Jany…

Já jsem si matinku Královou velmi 
oblíbila, měly jsme v životě stejný úděl. 
Též je postihlo podobné neštěstí, jako nás. 
Zemřely jim dvě krásné děti, osmiletý 
Jiříček a čtrnáctiletá Martička na záškrt  
v jednom týdnu. To byla velká rána pro ně 
a my jsme je dobře pochopili, když nám 
o svém neštěstí pověděli. Po smrti těchto 
dítek přišla Královým v náhradu dceruška 
Věra. Když se Slávek oženil, přestěhovali 
se s Mílou do pěkného dvoupokojového 
bytu ve Vršovicích, Oblouková 5. Tehdy 
jim ho dal tatínek Král pěkně vybavit. 
Miládka dovedla si svůj byt velmi vkusně 
upravit. Bylo to blízko našeho bytu, takže 
jsme se téměř denně viděli. Brzo po svatbě 
stala se Miládka doktorkou práv. Přijala 
místo na magistrátě v Úředním sociálním 
úřadě hlavního města Prahy. K vedení 
své domácnosti najala si hospodyni. 
Dětem se dobře vedlo a tak již v prvních 
svých prázdninách jeli spolu do Tater  
a o druhých prázdninách navštívili Paříž, 
později se podívali do Jugoslávie, Italie  
a na Podkarpatskou Rus. V té době 
vystavěl krásnou vilu mužův bratr Václav 
Horák, nakladatel Soukenická 15. Vilu 
postavil na Smíchově na Zámečnici. 
Kolem upravil velikou ovocnou zahradu. 
Byl tehdy již švagr Venouš velmi zánožný. 
My jsme bydleli ještě na Vinohradech 
v dosti špatném bytě a tak jsme dostali 
pěkný byt v Horákově vile na Smíchově. 
Byli jsme spokojeni, že se to podařilo. 
Bydleli jsme blízko švagra Venouše. Ten 
se velmi krásně zařídil, jen to bylo škoda, 
že jsme byli zase vzdáleni od svých dětí. 
Zvykli jsme si a muž jezdil denně do 
tiskárny, kde pomáhal v kanceláři svému 
bratrovi. V té době se přistěhovala do 

Prahy moje ovdovělá sestra Kornela se 
svou dceruškou Jarmilkou, která byla 
učitelkou domácích nauk a přijala místo 
v okresu Pražském. Byla jsem tím velmi 
potěšena, že mám v Praze svou sestřičku 
a též rodinu bratra Viktora, s nimiž jsme 
se často vídali. Pomalu jsme si zde  
v Praze zvykli. Prohlíželi jsme pražské 
okolí i v samé Praze jsme byli, rozhlíželi 
se a tak jsme na svůj zármutek trochu 
zapomněli. Slávkovi a Milušce se také 
dobře vedlo. Byli zdrávi a spokojeni, což 
nás také těšilo. V r. 1930 jsme zase prošli 
smutkem. Zemřel můj milý bratr Ladislav 
Rychetský, řídící učitel v Kojicích  
u Labské Týnice. Zemřel na rakovinu 
hlasivek, velmi mnoho trpěl. Jela jsem 
na jeho pohřeb se Slávkem. Odešel bratr 
ve věku 58 let. Litovali jsme velmi jeho 
tří dětí. Ty byly už opatřeny. Nejstarší 
Ladislav byl úředníkem v Praze, již ženat, 
dcera Milada byla již déle provdána  
za pana Hrubeše a nejmladší Jan hospodařil 
již na statku v Kojicích. Za rok po smrti 
bratra Ladislava zase smutek. Odešla 
moje dobrá sestra Kornelie Zilvarová, 
která ještě Láďu doprovodila s námi o jeho 
pohřbu. Byla již tenkráte churavá /málo 
červených krvinek/ a po roce zemřela. Její 
Jarmilka osiřela úplně. Najala si menší byt 
a je učitelkou dodnes. Zůstala svobodná, 
ač měla dost příležitosti se vdát. Má teď 
hezkou vilečku na Zbraslavi a je sama.  
V r. 1933 zemřela naše dobrá paní tchýně 
paní Anna Králová. Ochuravěla velmi 
dlouho asi 5 let a podstoupila 4krát těžké 
operace, ale všecko namáhání a operace 
byly marné, matinka  chřadla. Zesnula 
v nemocnici zanechají zde 17ctiletou 
dcerušku Věru. Byla to veliká ztráta pro 
tatínka Krále, který vše zmužile nesl. 
Věruška tehdy studovala na pedagogium 
a stala se učitelkou literní. Téhož roku 
1933 v prosinci 28. narodila se naše 
jediná vnučka Jana k veliké radosti nás 
všech. Jen škoda, že se toho nedočkala 
také druhá babička Králová. Její křest 
vykonal nuselský evangelický farář  

p. Dobiáš. 
Stalo se tak  
v Podolském 
sanatoriu a hned 
potom odebrala 
se matinka 
s dceruškou 
domů. Miládka 
přijala k Janince 
oše t řova te lku 
sl. Růženku 
Bočanovou. Ta 
Jenu velmi dobře 
ošetřovala a vychovávala, takže Janina 
matinka zase mohla brzo nastoupit do 
své kanceláře. Naše malá holčinka byla 
velmi hezoučká a zdravá, tak jsme z ní 
měli velikou radost. V r. 1935 v červenci 
odstěhovali jsme se s mužem z domu švagra 
Václava. Můj muž začal totiž churavět, byl 
přepracován. Byl již 65 let věku a nemohl 
déle pracovat v tiskárně a tak se rozhodl, 
že tu práci v tiskárně již zanechá úplně. 
Nechtěli jsme být Venouškovi na obtíž 
a našli jsme si byt v obecně prospěšném 
obecním družstvu a stěhovali jsme se  
r. 1935 na Cibulku do ulice U Lesíka  
č. 396. Bylo to u háje u selského dvora. 
Byli jsme zas trochu na venkově. Ten byt 
jsme ale museli dát dobře vyčistit a upravit, 
což dalo velmi mnoho práce. Pobyli jsme 
tam jen tři roky, protože to byl byt velmi 
studený a ne dost příjemný. Žádali jsme  
o byt blíže Plzeňské třídy a teplejší. Naše 
děti Sláva a Míla toužili také po bytě lepším 
a prostřednějším. Zvláště když se již tísnili 
se dvěmi služebnými ve 2pokojovém 
bytě. Podařilo se jim nalézt překrásný 
byt na Smíchově v domě p.Dr.Strettiho, 
kamž se r. 1935 odstěhovali. Bylo to  
v Dělnické ulici 1318, Praha-XVI. Byl to 
byt čtyřpokojový, moderní, světlý, tam 
Janičce se výborně dařilo a její rodiče cítili 
se tam spokojeni. Tehdy blížily se již ale 
smutné doby. V r. 1937 v září 14. zemřel 
v Lánech pan president Tomáš Masaryk 
v 87. roce věku svého. 

VZPOMÍNKY MILADY RYCHETSKÉ-HORÁKOVÉ
Autor: Jana Žárská

Jana Kánská, vnučka
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O tom, že máme v Černilově od května cukrárnu - kavárnu 
už asi ví úplně každý. Dovolím si tvrdit, že snad většina  
z nás už se v nádherných, stylových prostorách cukrárny byla 
podívat, případně v létě alespoň ochutnat jednu z nejlepších 
točených zmrzlin v širokém okolí!!!

Asi všichni 
tušíme, že  
v cukrárně 
či kavárně si 
můžeme dát 
zákusek, kávu, 
čaj, případně 
pohár. Ovšem 
naše černilov-
ská cukrárna 
- kavárna 
nabízí ještě 
mnohem víc!!! 

Víte například, že si zde můžete objednat a vybrat dorty 
pro vaši oslavu? Nebo že celou oslavu ať už dospěláckou či 
dětskou můžete uspořádat přímo v cukrárně? A viděli jste, jak 
krásně zabalené dárečky můžete v cukrárně pro své blízké 
pořídit? A že si v černilovské cukrárně skvěle užijí i vaše děti  
v dětském koutku??? To však stále určitě není všechno. Já jsem 
se například o silvestrovské podvečerní návštěvě cukrárny 
přesvědčila, že to tu žije i na Silvestra a dostala jsem pozvání 
na strávení Silvestra v cukrárně. Ano, i to bylo možné a nutno 
podotknout, že ovar bych tedy v cukrárně opravdu nečekala   
a i ten zde byl skutečností!!! Zkrátka pokud jste snad náhodou 
ještě nepřišli posedět, jste srdečně zváni a dovolím si tvrdit, že 
nebudete litovat. Otevřeno je 7dní v týdnu, ve všední dny od 
10 - 19h, o víkendu od 14 - 19 hodin.

Děkuji paní Rydlové, že dovedla nápad s otevřením 
Cukrárny - kavárny v Černilově do úspěšného konce a my, 
spoluobčané, buďme rádi, že naše procházky mohou mít 
příjemný a voňavý či třeba sladký cíl  ;-).

Krásný, úspěšný a sladký nový rok. 
K. Ježková

Při rekonstrukci budovy čp. 104 Obecního domu ve Výravě 
a jeho okolí bylo provedeno přemístění památníku obětem 
světových válek 1914 ÷ 1918 a 1939 ÷ 1945 a v jeho útrobách 
byl nalezen pamětní list sepsaný u příležitosti jeho zbudování 
k 30. výročí samostatnosti Československé republiky, 
datumováno dne 28.10.1948 a podepsáno s úředními razítky za 
Místní národní výbor ve Výravě panem Tomečkem, za Místní 
akční výbor Národní fronty panem Votrubou a za Místní radu 
osvětovou panem Františkem Klubrtem. Pamětní list bude 
opět uzavřen do schránky a uložen. Zastupitelstvo obce přidá 
další pamětní list na dobu přemístění památníku a uloží spolu 
s původním pamětním listem zpět do útrob památníku.

ČERNILOVSKÁ CUKRÁRNA
Autor a foto: Kateřina Ježková

PAMĚTNÍ LIST Z ROKU 1948
Autor a foto: František Schwarzer

RIZIKOVÉ KÁCENÍ
PROŘEZ STROMŮ

ÚDRŽBA ZAHRAD A SADŮ
VÝŠKOVÉ PRÁCE

Antonín Přibyl - 602 216 516
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průvod světýlek
Autor a foto: Kateřina Ježková

Adventní čas i vánoční svátky jsou 
už dávno za námi, ale pojďme si ještě 
jednou ten krásný čas připomenout. 
Advent v Černilově jsme přivítali ve 
čtvrtek 24. listopadu průvodem světýlek 
s rozsvícením vánočních stromečků 
u Kulturního a spolkového domu  
v Černilově. Celou tuto krásnou a snad 
již tradiční akci připravily maminky  
z Klubu Dvoreček s velkou pomocí paní  
Heleny Pešavové, které skvěle pomáhaly 
slečny ze zdejší základní školy. Ale to 
předbíhám. Všechno to začalo milým 
přivítáním všech příchozích návštěvníků 
krásně nazdobeným, svítícím,  chodícím, 

Týden modliteb za jednotu křesťanů 
letos proběhl od  18. do 25. ledna.  Program 
Týdne modliteb pravidelně připravuje 
pracovní skupina z některé země. 
Pro rok 2012 jej vypracovala skupina 
složená ze zástupců římskokatolické, 
ortodoxní, stejně jako starokatolické  
a protestantských církví z Polska. Za text 
zvolila slovo naděje vzešlé ze svědectví 
apoštola Pavla. “Všichni budeme promě-
něni skrze vítězství našeho Pána Ježíše 
Krista.” Během tohoto týdne probíhala 
setkání  křesťanů po celém světě. 

24. ledna proběhlo tradiční ekume-
nické setkání také v KSD v Černilově. 
Společné bohoslužbě, do které se zapojili 
členové zúčastněných církví, předsedal  
P. Stanislav Jílek. Po ukončení bohosluž-
by pokračovalo setkání téměř čtyř desítek 
účastníků posezením s občerstvením. 
Nejstarší účastnicí byla paní Anna 
Tomanová, které bylo devadesát let  
a nejmladší byl roční David Vondřejc.

zcela živým stromečkem ;-).  Ten nás 
seznámil s programem večera, s panem 
Šůstkem si všichni přítomní zazpívali, 
a tím i nacvičili, známou písničku  
z Včelích medvídků, kterou jsme  
o pár minut později zpívali andělíčkovi. 
Děti dostaly na cestu svítící kroužky  
a opravdu početný průvod světýlek se 
vydal na cestu od KSD kolem hasičárny 
na místo bývalého koupaliště, kde čekalo 
především pro menší účastníky průvodu, 
překvapení. Děvčata nás seznámila  
s adventem a vším co a proč se kolem 
adventního času odehrává, andělíček si 
vyslechl sborově zazpívanou písničku  

z už zmiňovaných Včelích medvídků, 
a celý průvod se opět dal do pohybu  
a vydal se na zpáteční cestu kolem 
obchodu Hruška zpět ke KSD.

Při příchodu všech světýlek a jejich 
majitelů měly děti za úkol ozdobit dva 
vánoční stromečky u vchodu do KSD  
a každé dítko, které stromeček papírovou 
hvězdičkou nebo sušeným pomerančem 
či jablíčkem ozdobilo, dostalo za odměnu 
podomácku upečený a nazdobený perník.  
A úplnou třešinkou na pomyslném dortu, 
byla pro všechny, kdo přišli do průvodu 
světýlek, prohlídka vánočně nazdobené 
staročeské světnice. Tu neskutečně 
krásnou, romantickou, dávnou dobou 
vonící světnici pro nás všechny s láskou 
a radostí nazdobila a uchystala paní Alena 
Rydlová s manželem. A nejen, že paní 
Alena uchystala tu překrásnou světnici, 
ale také ustrojila do babbiččina kroje 
sebe i svoji malou dcerušku, která dětem 
nabízela další sladké dobrůtky. Prohlídkou 
krásné, po staru nazdobené vánoční 
světnice končil jeden moc hezký večer, ale 
pro všechny teprve začínal adventní čas.

Děkuji paní Hálkové a Huškové za 
výrobu nádherných papírových hvězdiček 
na stromeček, paní Ježkové za domácí 
perníčky a také celému organizačnímu 
týmu za skvěle připravenou a zorga-
nizovanou akci a těším se i se svými dětmi 
na další adventní čas v Černilově.

EKUMENICKÉ SETKÁNÍ
Autoři: Jaroslav Kudrnáč
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Dne 27. 12. 2011 se v místní 
sokolovně konal již 4. ročník turnaje 
ve stolním tenise o PUTOVNÍ POHÁR 
Černilova. Letos soutěžilo jen 15  
sportovních nadšenců (špatné datum).  
Po úpravě rozlosování kvůli počtu 
hráčů se začalo soutěžit, hrálo se  
v plném tempu až do odpoledních hodin. 
O osvěžení účastníků se jako tradičně 

MAMINKOVSKÝ PLES

19. listopadu večer se 
U koupaliště ve Smržově konal 
Maminkovský ples. Účast 
sice mohla být lepší, přesto se  
ale všichni výborně bavili nejen 
tancem až do brzkých ranních 
hodin. Na ples přijela zahrát skupina 
Galileo band a hrála opravdu dobře. 

Součástí plesu byla také bohatá 
tombola, do které cenami přispěla 
většina smržovských maminek. 
Peníze získané za prodané losy 
byly použity na pořádání dětských 
akcí. Všem, kdo si los zakoupili, 
děkujeme!

Smržovské maminky

postarali manželé Hrubých z Výravy.  
Až na účast se turnaj vcelku zadařil. 
Zvítězil v něm Aleš Roubal, za kterým 
skončili Josef Kupka a Michal Hofman.

Mockrát děkuji všem, kteří se na 
turnaji podíleli a velké dík p. Plívovi.
Těšíme se na příští ročník, který se snad 
termínově bude hodit více nadšencům 
tohoto sportu.

V Černilově jsme opět uvítali 
uspořádání adventních trhů, o které se 
dokonale a s velkou grácií postarala, stejně 
jako loni, paní Alena Rydlová. Změnou 
oproti loňsku však byla délka konání 
trhů. Pro značný zájem a velice kladné 
ohlasy se paní Rydlová rozhodla trhy 
uspořádat po dobu dvou dnů. Návštěvníci 
tedy mohli zavítat do KSD v Černilově 
v pátek a sobotu od 14 -19hodin. Od 
samého pátečního rána však proudily na 
prohlídku adventních trhů davy školáků z 
černilovské základní školy. Byli to právě  
žáci místní školy, kdo obohatil adventní 
trhy prodejní výstavou svých prací,  
a že bylo opravdu z čeho vybírat, o tom 
svědčí mimo jiné i fotografie na www.
ulitacernilov.rajce.idnes.cz.

A jak takové adventní trhy na 
vesnici vypadají? Ten kdo někdy zavítal 
na podobné trhy ve velkých městech 

nebo jiných místech musí uznat, že ty 
černilovské  určitě nezůstávají ničím 
pozadu. Ba naopak. Kdo má porovnání, 
tak zřejmě uzná, že trhy v Černilově mají 
neopakovatelné, domácí kouzlo, že tu 
není jenom touha po výdělku a slávě, ale 
především chuť udělat radost těm druhým. 
A co všechno dokreslovalo tu příjemnou 
atmosféru nastávajícíh vánočních 
svátků? Ve venkovních prostorách to 
byly ovečky v ohradě, vánočně dětmi 
nazdobené stromečky, opékané masíčko, 
trdelník, víno, jmelí atd. A co všechno 
k vidění bylo uvnitř budovy bývalé 
staré školy? Asi nejvíce obdivovaná  
a navštěvovaná byla staročeská světnice, 
vonící podomácku pečícími se houskami, 
které po oba dva dny pro všechny 
návštěvníky  pekly a rozdávaly dámy  
z místního Klubu dobré pohody. Nutno 
podotknout, že houstiček napekly několik 

stovek a nabízely 
je návštěvníkům 
zcela zdarma, za 
což si zaslouží 
o b r o v s k é 
uznání a tisíceré 
p o d ě k o v á n í . 
Housky opravdu 
chutnaly jako 
žádné jiné a snad 
opravdu úplně 
všem!!! Dalším 
velkým lákadlem 

byl vánoční punč pro dospělé, a stejně 
velkým lákadlem pro děti byl kouzelník. 
No a jak to tak na adventních trzích bývá, 
i u zde se krásně nakupovalo a vybíralo, 
případně inspirovalo. Kdo by nevyužil 
možnosti nákupu překrásných adventních 
věnců, svícnů, kytiček a jiných ozdob? 
Jen málokdo si neodnášel nějaký dáreček 
v podobě ručně vyráběných ozdob či 
dekorací. Své místo tu měla i zdravá 
výživa, vykrajovátka, formičky, perníčky, 
patchworkové výrobky, dřevěné hračky, 
kosmetika a ještě spousty dalších lákadel, 
které jistě udělaly pod stromečkem radost 
nejednomu z nás. Zkrátka adventní trhy 
se opět povedly, a nejen to, také přilákaly 
několik stovek občanů, nejen z Černilova, 
ale i z širokého okolí. Lidé odcházeli 
převážně spokojeni a vánočně naladěni, 
což je pro paní Rydlovou ta nejlepší 
odměna a důvod k uspořádání dalších 
trhů. Proto si dovoluji i touto cestou 
poděkovat nejen paní Rydlové a její 
rodině, ale i všem vystavovatelům, všem 
návštěvníkům i těm, kteří se na skvělém 
průběhu adventních trhů podíleli. Nejen 
já už se těším na příští začátek adventu.

ADVENTNÍ TRHY
Autor: K. Ježková, Foto: J. Kudrnáč

VÁNOČNÍ TURNAJ
Autoři a foto: Zdeněk Brož, Jiří Novák st.
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ZIMA VE SMRŽOVĚ
Autor a foto: Ladislava Pozdílková

ZDOBENÍ STROMEČKU

Přípravu na vánoční čas zahájily 
smržovské děti se svými rodiči ozdo-
bením stromečku na hřišti.Vlastnoručně 
zabalené pestré balíčky, vyrobené řetězy 

i ozdobičky brzy zaplnily téměř celý 
stromeček a nechyběly ani elektrické 
svíčičky, které pak děti chodily každý 
večer rozsvěcet. O týden později jsme 
uspořádali malou výpravu do lesa 
za kapličku, kde nám pan Pazderka 
“zasadil” krásný stromeček pro zvířátka.
Děti donesly seno, řepu, jablíčka, mrkev, 
a tak i zvířecí kamarádi měli o bohatou 
nadílku postaráno.

MIKULÁŠ

Letošní mikulášská nadílka 
proběhla opět ve smržovském hostinci  
u koupaliště.Jen co se sál zaplnil malými 

i velkými návštěvníky, dorazil Mikuláš, 
anděl a nechyběli samozřejmě ani strach 
nahánějící čerti. Vyslechli jsme spousty 
krásných písniček, říkadel, pochval  
i pokárání, ukáplo pár slziček, ale každé 
dítko si spokojeně odnášelo balíček plný 

dobrot. Po 
nadílce si děti 
mohly vyrobit 
svůj obličej  
z papíru, který 
bude ono dítko 
reprezentovat v 
připravovaném 
v á n o č n í m 
p á s m u  
u kapličky.

BESÍDKA

Stejně jako v loňském roce i letos 
přislíbily zdejší maminky nacvičit se 
svými dětmi pásmo na setkání důchodců.
Vloni nás účinkovalo poskrovnu, ale 
letos byla účast dětiček hojná.Pásmo 
jsme zahájili společnou písničkou Já jsem 
muzikant, následovalo několik tanečků, 
Kalamajka, tanec se šátky Červený 
šátečku,veselý pochod s tamburínou 
Tluče bubeníček, několik pohybových 
říkadel a veselá zpěvohra s gesty Když jsi 
kamarád. S důchodci jsme se rozloučili 
společným zpěvem vánočních koled za 

doprovodu keybordu. Odměnou nám byl 
nejen potlesk od diváků, ale též výborná 
večeře, za kterou mockrát děkujeme.

SETKÁNÍ U KAPLIČKY

Již druhým rokem si zpestřujeme 
poslední adventní neděli setkáním  
u kapličky. I letos děti sehrály tématické 
divadlo, které se tentokrát týkalo pastýřů 
a jejich putování za Ježíškem do Betléma.
Zjevil se nám i anděl, který se až do 
svého nástupu “na scénu” pěkně vyhříval 
schován v kapličce u kamínek, a přivedl  
s sebou i roztančené malé andílky. 
V kapličce byl připravený papírový 
betlém a ozdobený polystyren, do 
kterého si děti mohly zapíchat své 
vyrobené obličejíčky, a tak být 
návštěvníky narozeného Ježíška. 
Poté jsme si rozdali zpěvníky, děti si 
rozebraly nejrůznější bubínky, zvonečky, 
chrastítka, anděl hrál na klávesy a zpívali 
jsme koledy.Před závěrečným přáním 
zapalujeme maxi prskavky a okolím se 
rozezněly tóny prastaré vánoční písně 
Narodil se Kristus Pán, veselme se...

... VE VÝRAVĚ
Autor a foto: František Schwarzer

POSEZENÍ SENIORŮ „U SVÍČEK“

Již šesté posezení se uskutečnilo v sobotu, dne 26. 11. 
2011, od 15:00 hod. ve společenském sále Obecního domu, 
kterého se zúčastnilo více jak třicet občanů obce Výravy.  
V příjemné atmosféře se spolu pěkně pobavili a vyhodnotili 
pěkné prostředí. Nechybělo ani malé občerstvení, které 
obstarávali paní E. Hlavsová a M. Zilvarová.  K  poslechu  
a tanci zahrála hudební skupina „Librabanda“.

SPOLEČENSKÉ CENTRUM

Otevřejí nově rekonstruovaného společenského centra  
v 1. poschodí Obecního domu bylo cílově zaměřeno právě na 
den, kdy bylo posezení seniorů, kteří většinou navštěvovali 
tuto budovu, jako 
školu pro 1. až 5. 
postupný ročník, 
která ukončila svoji 
činnost ve školním 
roce 1974 ÷ 1975. 
Společenské centrum 
je přizpůsobeno 
pro pořádání 
přednášek, školení  
a vzdělávacích kurzů, výstav; pořádání svatebních hostin, křtin, 
narozenin; pořádání tanečních, společenských zábav a malých 
hudebních koncertů v prostorném společenském sále. Centrum 
je vybaveno malou kuchyňkou, místností jako klubovna bar 
pro malé posezení občanů a dále uvažovaná klubovna pro 
matky s dětmi.



 Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko 1/2012 • 21

PROSINEC V LIBRANTICÍCH
Autor: Milada Bortlíková

4. prosince se sešly děti na divadelním 
představení v tělocvičně školy a pak je 
navštívil Mikuláš se svým doprovodem 
a malou nadílkou. 

Tak trochu netradičně prožili někteří 
obyvatelé Librantic adventní sobotu 

10.12. Vypravili jsme se na exkurzi 
do pivovaru Svijany na ochutnávku 
oblíbeného piva místních sportovců. 
Po příjezdu jsme nejprve výborně 
poobědvali v blízké restauraci. Pak bylo 
38 účastníků všech věkových kategorií 
rozděleno na prohlídku do dvou skupin. 
Během prohlídky jsme se seznámili  
s historií i současností pivovaru, s jeho 
výrobní kapacitou i způsobem výroby 

piva. Na závěr došlo na očekávanou 
ochutnávku. Škoda, že nebylo větší 
teplo, abychom si lépe vychutnali krásně 
vychlazený Svijanský máz přímo z tanku. 
Po prohlídce jsme navštívili firemní 
prodejnu. Někteří účastníci zde nakoupili 
vánoční dárky pro celou rodinu, někteří 
se jenom pokochali. Na zpáteční cestě 
jsme ještě udělali malou přestávku pod 
krásně osvětlenými Troskami a všichni 
se spokojeni vrátili domů. 

V úterý 20. 12. děti ve škole 
předvedly nastudovanou pohádku 
Šípková Růženka. Škoda, že tělocvična 

není nafukovací, protože se všichni 
diváci ani nevešli. Po představení jsme 
se sešli u rozsvíceného vánočního 
stromu u hasičské zbrojnice, kde jsme 
si poslechli a zazpívali známé koledy, 
které zahráli trubači z Opočna. Pěkně 
promrzlí jsme uvítali občerstvení  
v teple zbrojnice. Jako tradičně nám 
paní starostka připravila výbornou rybí 
polévku a domácí punč. 

Již popáté měli občané obce 
Librantic možnost si jet zabruslit na 
zimní stadion do Hradce Králové. Stalo 
se tak poslední den ve starém roce. Toto 
tradiční „Silvestrovské bruslení“ pro 
nás zajišťuje pan Ivo Divecký a patří 
mu za to dík. Bruslení je dvouhodinové 
a je pro všechny přítomné zdarma. 
Na tomto „pátém ročníku“ byla zatím 
historicky největší účast – asi 90 lidí. 
Někteří jezdili tak rychle, že se to 
nedalo přesně spočítat. Dorost a starší 
ročníky mužského pohlaví si na části 
stadionu zahráli hokejové utkání. 

Kdo byl vítězem, nevím, ale všichni 
přežili snad ve zdraví. V druhé části 
stadionu předváděly děti a odrostlejší 
krasobruslařky různé kreace. Některé 
sportovce druhý den určitě bolely nohy, 
ale myslím si, že tato akce je výbornou 
relaxací po svátcích, dobrou přípravou 
na silvestrovský večer a uvítání nového 
roku. 

4. Lejšovský ples 
aneb  plesová sezona zahájena !!!

Již po čtvrté se sešli milovníci tance a dobré zábavy ze 
široka a daleka na 4. Lejšovském plese. Při předchozích třech 
ročnících manželé Niedobovi, jako hlavní pořadatelé, získali 
bohaté zkušenosti a využili je k  přípravě letošního bálu. 
Ples se konal v sále hostince U Špatenků v Libřicích v pátek  
6. ledna. K tanci hrála osvědčená kapela Notabene z Hradce 
Králové, která až do třetí hodiny ranní svým hudebním 
repertoárem vybízela k tanci a některé až k neuvěřitelným 
tanečním kreacím. O kvalitě skupiny svědčí i to, že parket 
nezůstal ani při jediné taneční sérii prázdný.

Zlatým hřebem večera byla jako vždy bohatá tombola. 
Největší zájem byl o hlavní cenu, sele, které věnovala farma 
Lipra pork a.s. Libřice. Potěšily ale i ostatní ceny, které do 
tomboly věnovaly jiné firmy a spoluobčané jako Profimarket 
Jaroměř, stavební firma Novák, BDK Glas, Špatenka a syn 

Libřice, obec Lejšovka, manželé Šlesingrovi, pan Jiří Kutík  
s manželkou, manželé Niedobovi, manželé Buštovi.

4. Lejšovský ples je už minulostí. Nakonec chci za všechny 
poděkovat Pavlíně a Bolkovi za uspořádání báječného plesu.

Milada Buštová



ze života spolků

Opět se hlásíme  
z černilovského Klubu 
maminek „Dvoreček“. 
Nejprve si připomeneme 
aktivity z konce roku. 

Začneme návštěvou Mikuláše  
a anděla u nás v KSD 6.12.2011. Naši 
hosté měli u dětí obrovský respekt.  
I když chyběl čert, tak se dětičky bály. 
Jen některé se odhodlaly přijít přímo před 
Mikuláše s andělem a říct jim nějakou tu 
říkanku nebo zazpívat písničku. Odvážní 
i ty méně odvážní si odnesli krásný 
balíček, který si převzali z rukou anděla.

Další Dvoreček byl již v duchu Vánoc. 
Vyrobili jsme si z barevných drátků 
spousty krásných ozdobiček. Při dalším 
Dvorečku jsme Vánoce již neopustili  
a doslova jsme si je udělali i my o trošku 
dříve. Nastrojili jsme si stromeček, 

nadělili dětičkám dárečky a poseděli  
u stolu plného vánočního cukroví. 

 První Dvoreček roku 2012 jsme si 
užili vyráběním korunek na Tři krále. 
Myslím si, že se korunky hodně povedly, 
leč je děti moc na hlavách nechtěly mít.

Následující Dvoreček byl nazván 
„Zdravý Dvoreček“. Co si pod tím máte 
představit? Bylo spousty ovoce a k tomu 
i nějaká ta mrkvička. Nejprve jsme si  
s dětmi zahráli na zvířátka, a také jsem 
je vyzkoušela ze znalostí jak ovoce, tak 
barviček - máme co trénovat :)

Poté (děkuji Evě za odšťavňovač) 
jsme si udělali spousty zdravé šťávy  
z čerstvého ovoce. Nabyla jsem dojmu, 
že to všem chutnalo - až na většinu 
dětiček, že? Chválím Kubíka, který 
pomáhal a opravdu každou tu šťávičku 
ochutnal a bylo vidět, že mu chutná :o)

Potom jsme 
si k nám pozvali 
paní zubařku, 
aby nám popo-
vídala jak čistit 
zoubky a hlavně 
proč je důležité  
o zoubky pečo-
vat. Maminky 
p o z o r n ě 
pos loucha ly,  
ale dětičky 
tomu moc 
p o z o r n o s t i 
nevěnovaly, tak 
si spíše hrály  

v naší herničce. Tady máte jednu krásnou 
říkanku pro dětičky na čištění zoubků: 

Čistím zoubky řízy-řízy,
ať jsou bílé jako břízy.
Vpravo, vlevo, vpředu, vzadu
horní a pak dolní řadu,
ať jsou bílé jako sníh,
ať má radost každý z nich :)
 
Další týden jsme si mohli dovolit hřešit 

v místní cukrárně, jelikož jsme všichni 
věděli jak si pak ošetřit zoubky. Dětičky 
i maminky ochutnaly dobré zákusky. 
Dětičky si zařádily na žíněnce, kde pěkně 
provětraly i houpačky. Běhali sem, tam, 
kreslily si a užívaly si přiměřené volnosti.

Následující Dvoreček jsme užili 
opravdu skvěle. Využili jsme naše nové 
náčiní na rozcvičku – opičí dráha, která  
u dětí, ale i u maminek měla veliký ohlas. 
Pak jsme vyrobili těstíčko z mouky, písku 
a vody a vytvořili jsme nádherné otisky 
rukou či nohou dětiček.

Náš zatím poslední Dvoreček jsme 
si užívali v solné jeskyni v HK. Bylo to 
úžasné. Všechny dětičky si krásně hrály 
se solí a my maminky jsme načerpávaly 
energii v křesílkách. Silný a ledový vítr nás  
zahnal na dobrý oběd do restaurace Duran.

 Pokud vás náš program zaujal  
a rádi byste se na nás přišli podívat i vy 
maminky, babičky, tetičky, atd. Přijďte 
do KSD, otevíráme dveře každé úterý 
9-11. Program Dvorečku najdete na 
www.kmdvorecek.webnode.cz nebo na 
plakátcích.

DVOREČEK ČERNILOV
Autor a foto: Dagmar Lovasová

Sbor má k dnešnímu 
dni 39 členů. Spolková 
činnost v roce 2011 začala 
společenským plesem  
v místní sokolovně. 
Ohlasy na ples byly 

kladné. Další událostí loňského roku byl 
sběr železa. Překvapením bylo množství 
nasbíraného šrotu. 

Následovaly oslavy svátku  
sv. Floriana, spojené se 130. výročím 
od založení sboru. Při příležitosti oslav 
proběhla i okrsková soutěž v požárním 
útoku, které se zúčastnilo 6 družstev 
dospělých a 2 družstva dětí.

 Poté přišly na pořad dny otevřených 
dveří pro místní školku a první stupeň 
základní školy. Naší zbrojnici také 
navštívily matky z Dvorečku se svými 

dětmi a klub seniorů. Spolková činnost 
v loňském roce skončila tradičně posled- 
ním slaněním 31. prosince. Akce byly 
hrazeny z výtěžku plesu a sběru železa.

Činnost sboru v roce 2012 jsme 
tradičně zahájili plesem 3. 2. 2012. 
Opět se povedl, jen v tombole bylo 306 
cen. Ples byl zakončen velkou bitvou 
ruličkami papíru.

Ve výjezdové jednotce SDH Černilov 
v roce 2011 bylo 13 členů. Jednotka  
v roce 2011 byla aktivována Hasičským 
záchranným sborem Hradce Králové  
v 32 případech. Členové u těchto zásahů 
odpracovali celkem 188 hodin:

požáry v 14 případech
dopravní nehody v 15 případech
technické zásahy v 2 případech
ostatní zásahy v 1 případu

Při údržbě techniky a majetku sboru 
členové odpracovali 510 hod.

Školení jednotky proběhlo dle 
ročního plánu, celkem bylo odučeno  
54 výukových hodin.

Co je dále v plánu na rok 2012
V dubnu tradiční sběr železného 

šrotu, květnu oslavy svátku sv. Floriana. 
Nebude chybět den otevřených dveří pro 
Mateřskou školu v Černilově, černilovské 
sdružení Dvoreček, černilovské seniory 
Chlapy z Kopečka. Možná něco na víc.

Na závěr bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří pomohli při zabezpečení 
těchto činností a ostatním lidem, kteří 
nás podporují dary do tomboly na ples, 
sponzorskými dary a věnováním železa 
do sběru.

SDH ČERNILOV
Autor: černilovští hasiči
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Poděkování ČCE Černilov

Farní sbor Českobratrské 
církve evangelické v Černilově 
děkuje všem, kteří se jakkoliv 
podíleli na výměně a zprovoz-
nění věžních hodin na místním 
kostele. Hodiny jsou funkční 
od konce listopadu loňského 
roku. Největší část finančních 
nákladů na tuto akci darovali 
Jaroslav Horák, David Horák, 
OÚ Černilov a HNG Czech, 
s.r.o. Iniciátorem tohoto 
projektu byli farář Mgr. Radim 
Žárský a staršovstvo farního 
sboru. Montážní práce provedla 
firma Elektročas, s.r.o. z Prahy. 
Děkuji.

Za FS ČCE v Černilově Jiří Kupka

DO BETLÉMA 2012

V sobotu 14. ledna (jak bylo naplánováno) jsme vyrazili, 
již potřetí do Betléma a Kuksu. Po deštivém týdnu se ochladilo 
a napadl poprašek sněhu. Téměř ideální počasí pro pěší výlet.  
Letos naše cesta vedla přes Černožice a Velichovky, kde jsme 
se posilnili. Po šesti hodinách nás vítalo sousoší Braunova 
Betléma v Novém lese u Žírče. Za další hodinu a půl jsme již 
seděli v teple útulné hospůdky v Kuksu. Po občerstvení nás 
čekala už jen cesta domů. 

Kdo s námi vyrazí příští rok?

Generální vizitace  

Ve čvrtek 19.ledna 2012 odpoledne proběhla generální 
vizitace farností Černilov, Číbuz a Libřice. Vizitátorem byl 
královehradecký biskup Mons. Jan Vokál. Pan biskup navštívil 
všechny kostely. V Černilově v 17.00 hod. sloužil mši svatou, 
po ni bylo na faře posezení s farníky. Poděkování patří všem, 
kdo pomáhali při této biskupské návštěvě.

Bohoslužby

Černilov
v neděli v 8.30 hod.
ve středu a v pátek v 17.00 hod.

Číbuz
v neděli v 10.00 hod.

Libřice
v sobotu v 17.00 hod.

V postní době, která začíná Popeleční středou 22. února, 
budou pobožnosti křížové cesty v Černilově v neděli ve 14.00 
hod. a ve Smržově u kapličky v pátek v 16.30 hod.

Čištění Komínů
Kominictví Dvořák a syn

Provádíme čištění komínů
a vystavování kontrolních 
protokolů.

Cena:  300,- Kč za 1 komín

tel.: 602 412 350

FARNOST ČERNILOV
Autor: Jaroslav Kudrnáč

OREL ČERNILOV
Autor: Jaroslav Kudrnáč

v Hradci Králové nabízí rekondiční pobyty
v tuzemsku a zahraničí pro seniory i neseniory

na rok 2012

Pojeďte si s námi vylepšit zdraví, poznat nové 
přátele, navštívit nová místa i užít společenského 
života.

Informace, rezervace, přihlášky:
Jiřina Bělohoubková
Obchodní zástupce ČČK pro rekondiční pobyty
mobil: 733 127 867, pevná linka 495 422 883
e-mail: jirina.belohoubkova@rekondicnipobyty.cz
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ze života spolků

Až se jaro zeptá,  
co jsme dělali v zimě...

Podzimní část sezóny 
je za námi. Naši hráči teď 
procházejí nepopulární 
zimní přípravou, která 
je sice mnohdy otravná 

a fyzicky náročná, ale opravdu nutná. 
Pojďme si projít, jak se našim týmům na 
podzim dařilo a s čím jdou do jara.

Muži A – 5. místo v 1.A třídě 
Těšila nás předváděná hra - kluci se 

prezentovali velice kvalitním fotbalem, 
který, doufejme, ocenili i fanoušci. Škoda 
je, že některá dobře odehraná utkání 
jsme nezvládli výsledkově, protože 
jsme vyhořeli na koncovce. Při lepším 
zakončování by postavení v tabulce bylo 
výrazně lepší.  

Pozitivně hodnotíme přístup a práci 
kouče Holbíka, myslíme, že si s týmem 
sedli a jejich spolupráce funguje.

Moc nás nepotěšil počet vyloučení, na 
podzim jsme byli bohužel na disciplinárce 
„jako doma“. To znamenalo nejen oslabení 
týmu, ale i ránu do klubové pokladny. 

Do jara jdeme s cílem zkusit se poprat 
o postupové pozice, i když je už nyní jasné, 
že za nás nebudou hrát brankář Klofanda 
a záložníci Placák s Kaplanem. Nahradit 
je nebude rozhodně snadné. Nějaká posila 
se tedy logicky musí objevit, ale v první 
řadě dostanou v přípravných zápasech 
šanci se ukázat hráči širšího kádru.

Zimní přípravu začali naši muži  
v pondělí 16. ledna. Schéma zimní 
přípravy vypadá zhruba následovně. 
pondělí - trénink venku doma. středa - 
výběh + posilování v tělocvičně s Věrkou 
Slezákovou. sobota - trénink venku nebo 
zápas na umělé trávě v Novém Městě.

Muži B – 9. místo v III. třídě
Tým Jirky Štěničky odstartoval 

výborně a v euforii. Ke konci sezóny ovšem 
byli kluci rádi, že se na zápas sešli horko 

těžko v jedenácti, zejména když zápas 
kolidoval s utkáním A-týmu. Důvodem 
byla zranění, další nefotbalové aktivity 
hráčů a taky skutečnost, že nemáme starší 
dorost, jehož hráči by mohli vypomoci. 
Tady doplácíme na tolik zmiňované roky, 
kdy jsme neměli přípravku.

Úkol do jara je jasný - zkonsolidoval 
kádr. Tedy oslovit hráče, kteří by mohli 
hrát, ať se k fotbalu zase vrátí. Jinak je na 
pováženou, zda do příští sezóny B-tým 
do soutěže vůbec přihlásit. Nechci 
malovat čerta na zeď, zimní přípravu 
borci začali ve velmi nadějném počtu, 
doufejme že jim to vydrží.

Starší žáci /Mladší dorost - 
8./13. místo v krajské soutěži

Největším plusem pro svěřence 
Martina Daniše je, že hrají kvalitnější 
soutěž. I přesto, že jsme se v těchto 
kategoriích sloučili se sousedy z Třebe-
chovic, zoufale se nám nedostává  hráčů. 
Hlavně v dorosteneckém věku kluci 
dávají přednost jiným aktivitám; mladší 
dorostenci hrají pak zápasy doplněny  
o žáky, z čehož logicky vyplývá, že na 
své soupeře ještě nestačí. Konsolidace 
kádru pro jaro je tedy hlavní prioritou.

Mladší žáci – 1. místo  
v okresním přeboru

Tým vedený duem Petr Krejčí a Jirka 
Havlas odehrál skvostnou půlku sezóny. 
Ve všech svých zápasech na podzim 
zvítězil a postupil do finálové skupiny 
z první pozice. Od prvních zápasů kluci 
hrají hodně ofenzivním a atraktivním 
stylem 2-3-2. Tedy jen na dva obránce 
s cílem dát víc branek než soupeř a to 
se dařilo na jedničku. Z týmu mladších 
žáků 8 hráčů reprezentovalo i náš okres 
ve výběrech, takže nesporná kvalita tam 
je. Zpětně si říkám, že krajská soutěž by 
jim slušela více. Kolem některých hráčů 
krouží skauti z předních východočeských 
celků. Musíme se proto snažit nabídnout  
v Černilově srovnatelnou kvalitu tréninku 
a soutěže, abychom tu naše talenty udrželi.

Starší elévové – dělené 1. až 
2. místo v okresním přeboru

Parta vedená Jardou Kosinou  
a Viktorem Kadaníkem opravdu šlape. 
Nadšení a profesionalita trenérů se 
projevily i na jejich svěřencích. Elévci 
nám dělají samou radost nejen umístěním 
v tabulce, ale hlavně fotbalovostí na 
zápasech a přístupech k tréninku. Vedle 
stabilních opor Tomáše Kadaníka, Štěpána 
Jukla či Náti Žídkové rostl výkon ostat-
ních hráčů a pochválit musím všechny. 
Vypíchnu fotbalovou chytrost univerzála 
Vojty Šmieda a srdíčko Míši Dolejšího.

Mladší elévové – okresní 
přebor bez hodnocení 

Hráči a hráčky vedení Slavojem 
Horákem a Ríšou Kadaníkem nám dělají 

také radost. Tréninková morálka je 
bezvadná, účast na zápasech stoprocentní 
a nadšení dětí se přenáší i na rodiče, kteří 
nám moc pomáhají.

V ročníku 2003 máme hvězdné 
hráče: za všechny - super brankáře Jirku 
Strnada a útočnou dvojici vlčáků Michal 
Palma a David Hrdina. V početném 
ročníku 2004 skvělé výkony podávají 
zejména Ondra Havelka, Míša Hovorka 
nebo Honzík Svatoň. Z ročníku 2005 
udělal největší výkonností skok Ondra 
Brož - ten i v soubojích s o dva roky 
staršími hráči patří mezi ty nejdravější.

Oceněním podzimní práce byl 
výsledek halových okresních přeborů 
– naši mladší elévci ho ovládli  
a zaslouženě získali zlaté medaile.

Přípravka – nehraje  
mistrovskou soutěž

Naši školičku si vzali pod křídla Jarda 
Pokrupa a Petr Benák mladší a jejich 
práce s našimi nejmladšími je příkladná 
a pro děti hlavně zábavná. 

V zimě trénují v pátek od 16:30 ve 
školní tělocvičně a svou zdatnost si 
budou moci ověřit už v březnu, kdy je 
čeká jejich první halový turnaj. 

Stále nabíráme talenty, nejlépe 
ročníky narození 2003-2007, ti se mohou 
hlásit vedoucímu školičky J. Pokrupovi 
(jpokrupa@fkcernilov.cz, 602-613633) 
nebo přímo dorazit na některý trénink. 
Samozřejmě i starší hráči se můžou nově 
hlásit u jednotlivých týmů.

Závěrem moc dobrá zpráva pro naše 
nejmladší: díky firmě SV Metal s.r.o.  
a darům dalších dárců jsme mohli pořídit 
4 zbrusu nové a bezpečné branky elévské 
velikosti – 5x2m. Všem dárcům moc, 
moc děkujeme ! Opravdu hodně jste 
pomohli našim nejmenším fotbalistům. 

Sledujte pravidelně naše internetové 
stránky www.fkcernilov.cz – všechny 
týmy tam pravidelně informují o své 
činnosti a o dění si tak uděláte mnohem 
podrobnější obrázek.

Závěrem chceme poděkovat obci 
Černilov, našim sponzorům, fanouškům  
a dobrovolným činovníkům, protože bez 
Vás by se tu fotbal nehrál, děkujeme.

FK ČERNILOV
Autor: Slavoj Horák, jednatel klubu
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Myslivecké sdružení „HABŘINA“ 
Librantice hospodaří v honitbě, jejímž 
držitelem je Honební společenstvo 
Librantice – Nepasice. Výměra honitby 
činí 1347 ha. Myslivecké sdružení má 
v současné době 24 členů a pět hostů. 
Činnost sdružení řídí 5 členný výbor. 
Členská schůze se koná pravidelně 
vždy začátkem měsíce, kde se projedná 
a připraví činnost na období do příští 
schůze. Veškerá činnost sdružení je řízena 
výborem dle ustanovení provozního 
řádu, kde jsou zakotveny povinnosti 
a práva každého člena. Základní 
povinností každého člena je odpracovat 
50 hodin ročně při všech aktivitách 
sdružení. V minulém roce bylo celkem 
odpracováno 2147 hodin při zajišťování 
péče o zvěř a její životní prostředí, 
dále pak při zvelebování mysliveckého 
zařízení na Tanaborku. Pro zlepšení 
životního prostředí zvěře jsme započali 
s liniovou výsadbou 50 ovocných 
stromů podle cesty k Tanaborku a 100 
kusů lesních dřevin v nově založené 
oplocence na Tanaborku. Zimní období 
roku 2010-11 přečkala zvěř za vydatného 
a pravidelného přikrmování, kterého se 
zhostili členové sdružení velmi aktivně 
byly ztráty na zvěři minimální.V únoru 
minulého roku jsme provedli nařízené 
sčítání zvěře, z kterého je odvozen plán 
lovu. V této době se v honitbě nacházelo 
100 kusů srnčí zvěře, 150 zajíců, 120 
kusů bažantí zvěře, 25 koroptví a 60 
divokých kachen. V jarním období jsme 
vypustili do lokalit, kde se vyskytuje 
populace divoké bažantí zvěře na posílení 
početního stavu 50 bažantích slepic. Naše 
honitba je začleněna do „Oblasti chovu 
koroptve polní“. Z tohoto důvodu jsme 
přistoupili k intenzivnímu obdělávání 
zveřních políček, které jsme oseli 

ovšem, jarním ječmenem a slunečnicí.  
V loňském roce jsme vypustili do honitby 
deset párů dospělých koroptví, nákupem 
od chovatelů. V letošním roce počítáme 
opět s nákupem dospělých koroptví, 
které vypustíme do honitby. Lovecká 
sezona loňského roku byla slabší oproti 
létům minulým, zejména u drobné zvěře, 
zvláště u zajíců i bažantů. Plány lovu   
u spárkaté zvěře byly naplněny zcela,  
u drobné zvěře včetně divokých kachen 
jen částečně. Celkem bylo uloveno 72 
kusů srnčí zvěře, černé zvěře 14 kusů, 40 
zajíců, 40 bažantů, 62 divokých kachen. 
Ze zvěře myslivosti 
škodících bylo 
uloveno 19 lišek, 
21 kun, dva jezevci, 
psík mývalovitý  
a 3 straky. Pro 
zlepšení úspěšnosti 
lovu lišek jsme opět 
vloni zakoupili  
a v honitbě insta-
lovali další dvě 
lapací zařízení, 
nyní jich již  máme 
šest. Dosud v těchto zařízeních bylo 
uloveno 15 lišek a 5 kun. Za nízkým 
stavem výskytu drobné zvěře v současné 
době vidíme především intenzivní 
zemědělství pouze s dvěma plodinami, 
zvýšený tlak predátorů, které nelze 
lovit z legislativních důvodů a vyššího 
počtu výskytu černé zvěře v honitbě. 
Od 1.1.2008 se nacházela  naše honitba  
v ohnisku výskytu tularémie a brucelózy 
zajíců. Během loň-ského roku byla tato 
ohniska náka-zy prohlášena za zdolaná. 
U příležitosti konání 44. setkání sokol-
níků v Opočně byly 6. 10. v naší honitbě 
pořádány sokolnické lovy. Skupina 
sokolníků s pěti orly skalními a  třemi 

Již od roku 2004 pořádáme výlety za 
přírodou. echtěly jsme zůstat pozadu za 
kolaři z Černilova. Náš peloton doplňují 
i kolařky z okolí. Jezdíme kratší i delší 
trasy, podle počasí.

Navštívily jsme Nové Město nad 
Metují, Rozkoš, zámek Kuks, Lázně 
Velichovky, Opočno, zámek Skalka  
v Podbřezí i Židovský hřbitov. Máme 
projety týnišťské a také hradecké lesy, 
zastavíme se u poutních míst, jako jsou 
Dřízna u Přepych, kaplička ve Smržově, 

MS HABŘINA LIBRANTICE V R. 2011
Autor: Miloslav Absolon, myslivecký hospodář

jestřáby lesními provedla celkem 43 
vypuštění dravců za zvěří. Bylo uloveno 
5 zajíců. Sokolníky doprovázel početný 
dav příznivců této lovecké disciplíny 
včetně několika hostů z Velké Británie. 
Provozování myslivosti si nelze představit 
bez nezbytných čtyřnohých pomocníků 
při lovu a při ochraně zvěře. Členové 
našeho mysliveckého sdružení chovají 
celkem sedm loveckých psů, z toho 
jednoho ohaře a tři norníky. V červenci 
minulého roku se uskutečnil „Myslivecký 
den“, na který byli pozváni rodinní 
příslušníci členů sdružení, zástupci ze 

sousedních honiteb, zástupci honebního 
společenstva a ostatní příznivci našeho 
sdružení. Přátelské posezení mělo  
u všech účastníků dobrou odezvu. Při 
této příležitosti byla uspořádána střelecká 
soutěž ze vzduchové pušky na běžící terč 
divočáka o ceny. Soutěžili téměř všichni 
účastníci  „Mysliveckého dne“.

Na závěr této informace o činnosti 
Mysliveckého sdružení „HABŘINA“ 
Librantice v roce minulém bych chtěl 
popřát našim členům a všem myslivcům 
Mikroregionu  Černilovsko v letošním 
roce mnoho krásných loveckých zážitků 
a hodně sil při práci při zvelebování naší, 
české  myslivosti.

prohlédly jsme si různá zahradnictví, 
při cestě ze Slavětína do Černčic jsme 
obdivovaly daňky a jeleny. Projely jsme 
vesničku s názvem Spy, jedna z ulic je 
pojmenována po Vlastimilu Moravcovi. 
Tento vynikající cyklistický reprezentant 
zde začínal svoji kariéru.

Nesmíme zapomenout ani na 
semechnické posvícení, kde se 
pobavíme při posvícenském obědě  
a oblíbené dechovce. Při cestách domů 
se zastavíme na občerstvení, při kterém 

KOLAŘKY VÝRAVA
Autoři: J. Hejcmanová, M. Hlavsová

si popovídáme a plánujeme další výlet. 
Do roku 2012 přejeme Všem hodně 
zdraví a ještě hodně šťastných kilometrů.
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oprášeno z kronik

Co se psalo v kronice 
Černilova před sto lety

Dne 1. března 1912 byla zřízena 
pobočka při 3. třídě a místnost pro ni 
najmuta v českobratrské škole evangelické 
za 200 K ročně. Toho dne nastoupil nový 
učitel Jaroslav Tvrzský zatímně. Pak na 
podzim 1. října nastoupil výpomocně 
učitel Karel Zoubek, za nemocného 
řídícího učitele V. S. Ponce. Správu 
školy vedl učitel Josef Dídek. Toho roku 
1. září zapsáno bylo 11 dítek evang. 
reformovaného vyznání do obecné školy, 
čímž opět učiněn krok ke sblížení.

Zaniklo družstvo pro výmlat obilí 
párníkem založené roku 1908 a družstvo 
pro výmlat benzínovým motorem, 
poněvadž obec byla připojena k sítí 

V lednu tohoto roku uběhlo 135 let 
od  slavnostního otevření lejšovské školy. 
Učilo se v ní 90 let až do jejího uzavření  v 
září roku 1967. Pro nedostatek žáků byla 
škola též uzavřena v ročníku 1946/47 
a v roce 1956. Prvním učitelem byl 
ustanoven Jan Šafka. Vyučoval v období 
od 20.1.1877 do 24.8.1890. Následovali 
Josef Vítek 24.8.1890 – 1.3.1893, Josef 
Pácalt 1.3.1893 – 1.3.1898, Josef Hostáň 
1.3.1898 – 31.8.1913, Václav Nýdr 
1.9.1913 – 28.2.1914 (zemřel mlád 
na souchotiny), Josef Tušic 1.3.1914 
– 30.6.1928, Ladislav Černý 1.7.1928 
– 31.8. 1946, Julie Kozlová 1.9.1947- 
1.10.1947, Josef Prokeš 1.10.1947 – 
31.8.1950, Marie Müllerová 1.9.1950 
– 31.8.1952, Ladislav Cölba 1.9.1952 – 
31.8.1956 a František Hubálek 1.9.1957 
– 30.7.1967. Dnes slouží školní budova 
jako sídlo obecního úřadu a knihovny.  
Ve třídě se pořádají občanské a sportovní 
aktivity. Ze školní zahrady je zbudováno 
dětské hřiště.

Pro přiblížení událostí před bezmála 
sto čtyřiceti lety slouží následující výpis 
z Pamětní knihy obecné školy v Lejšovce. 

Až do roku 1850 řídila se obec 
pod vrchnostenskými úřady a obecním 
rychtářem samostatně. Od roku 1851 byla 
ale ke katastrální obci libřické přidělena 
pod jedním představeným. Na mnohé 
ale žádosti podané k vysokému minister., 
byla zase v roku 1865 přičiněním p. Jana 
Konečného, tehdáž radního v Lejšovce 
odtržená od Libřic a za samostatnou 
katastrální obec prohlášená.

Z ČERNILOVSKÉ KRONIKY
Vybral: Jaroslav Kudrnáč, kronikář

elektrické. Založeno bylo „Hospodářské 
strojní družstvo pro rozvod a upotřebení 
elektrické síly v hospodářství a živnostech 
zapsané společenstvo s ručením 
omezeným v Černilově“. Hlavní zásluhu 
o zřízení jeho měl učitel Josef Dídek, který 
neúmornou prací získal potřebný počet 
členů přes to, že nenašel porozumění.

Narodilo se 22 dětí a to 16 hochů a 6 
dívek.

Starosta obce Jan Holeček, předseda 
místní školní rady maje na zřeteli v roce 
1909 nařízenou stavbu školy, hledal 
místo stavební a po řadě různých míst 
rozhodnuto zakoupiti čp. 35 od Karla 
a Anežky Horákových za 26.000 K. 
Koupě však byla provedena až v roce 
1913. Zadáno také zhotovení detailního 

projektu dráhy firmě Orenstein a Koppl a 
provedena definitivní zaměření.

Rok 1912 byl víc suchý, úroda 
prostřední. Polévkový ústav uvařil v roce 
1912/13 porcí 3.807.

Výřez pohlednice odeslané v roce 1912, 
evangelický kostel, v pozadí evangelická 

škola, dnes Kulturní a spolkový dům.

135. VÝROČÍ ŠKOLY V LEJŠOVCE
Vybral: Václav Bartoš

V roce 1875 nacházelo se zde již 
51 domovních čísel. Dítek ku škole 
povinných téhož roku se čítalo 55, kteréž 
pro neschůdnost a vzdálenost cesty do 
Libřic školu tamější jen někdy navštívily 
a tudíž jak mládež, tak i dospělí občané 
nevzděláni zůstávali. Toho všímaje sobě 
tehdejší starosta obce p. Jan Konečný, 
kterýž zároveň byl členem c.k. okresní 
školní rady ve Dvoře Králové, chtěje 
se pokusiti o zřízení školy v Lejšovce, 
zkoumal zákon ze dne 19. února 1870, o 
úpravě, zřizování a vydržování veřejných 
škol obecných, zvlášť část §. 1.2. a 3. Dne 
4. října 1874 učinil tedy valnou obecní 
schůzi, ve které přednesl občanům, jak 
potřebná a užitečná by byla škola pro 
potomky v Lejšovce. Též uvedl, má-
li se ku podniku tomu přikročiti, že k 
tomu potřebí jest občanské svornosti a 
obětavosti. Přání toto bylo ode všech 
schváleno a podepsáno, ale bylo ode všech 
takřka v pochybnosti, že se povolení ku 
stavbě školy sotva docílí. O toho času 
staral se starosta tento co možného o 
vydobití povolení ku stavbě školy. První 
žádost jeho byla bohužel odmítnuta od 

slavné c.k. zemské školní rady v Praze. 
Toho se ale nelekal lidumil tento a na 
základě §.8. podal žádost na vysoké c.k. 
minister. vyučování, kteráž byla příznivě 
vyřízena a již dne 9. března 1876 obdržela 
obec Lejšovka povolení ku stavbě nové 
samostatné jednotřídní obecné školy, dle 
III. třídy služného a IV. třídy školného. Na 
to činily se hned přípravy ku stavbě a již 
dne 18. dubna 1876 byl položen základní 
kámen, při kterémžto základu držel řeč 
důstojný p. P. Antonín Citta, farář v 
Černilově.

Škola byla dokončena do 15. září 
úplně... Ačkoliv vše k vyučování 
připraveno bylo, nemohla býti škola 
otevřena skrze nedostatek pánů učitelů... 
Den 20. ledna 1877 byl dnem radosti 
pro občanstvo lejšovké, neboť toho 
dne přistěhoval se žádaný učitel Jan 
Šafka, mladší učitel z Jasené, kterého 
presentovala sl.c.k. okresní školní rada ve 
Dvoře Králové dne 17. ledna 1877... Na to 
následovalo dne 22. ledna t.r. otevření nově 
vystavěné školy c.k. okresním školním 
inspektorem velectěným p. Karlem 
Jelínkem... Dne následujícího, totiž dne 
23. ledna t.r. počato bylo první vyučování 
na zdejší škole. Škola zdejší neměla ještě 
bohužel žádných vyučovacích pomůcek. 
Na žádost pak obdržela: 43 obrazů k 
názornému vyučování , mapu Čech od 
Křížka, Vlkovo počítadlo se 100 bílými 
a 10 modrými porcelánovými knoflíky a 
visecí mapu Evropy od Kozena... Dne 8. 
září t.r. v sobotu právě na den narození P. 
Marie škola vysvěcena byla.Protokol ze schůze občanů v roce 1874
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Festival ČernilovsKý dvůr
sobota 2. června 2012 odpoledne

Vystoupí:

Soubor irských tanců Démaírt Brno
Písničkář a básník Jiří Dědeček
Hudební skupina Kantoři
Loutkové divadlo Úpice
a další

Výtvarné dílny, výstavy, 
program pro děti, občerstvení

Bližší informace naleznete v dalším čísle Zpravodaje, 
na www.cernilov.eu a na plakátech

nabízíme volná místa v kurzech a kroužcích:
Angličtina pro dospělé (mírné začátečníky) 
- pondělí 18:10 - 19:10

Anglická konverzace pro dospělé 
- pondělí 19:15 - 20:15

Keramický a výtvarný kroužek pro děti 4 - 7 let 
- úterý 16 - 17:30

Keramický a výtvarný kroužek pro děti 7 - 10 let 
- středa 14 - 15: 30

Kroužky se konají v Kulturním a spolkovém domě v 
Černilově a vedou je zkušení a kvalifikovaní lektoři.

Bližší informace a přihlášky: ulita.cernilov@email.cz 
nebo tel: 604 782 177 (Jana Žárská)





KUPUJete novoU televiZi?
doPŘeJte si Kvalitní tv siGnÁl i v Hd roZoišení

naBíZíme:

• rekonstrukci vašeho anténního systému (antény, zesilovače, kabely)
s možností dodání set-toP-BoXU nebo

• Zajistíme příjem tv programu české ale i slovenské tv satelitním PŘiJímaČem,
od jednoduchých instalací (pouze neplacené programy), až po náročné diváky s příjmem v HD 
rozlišení - ČT1, NOVA, Markíza bez poplatků

ProvÁdíme:

• CertiFiKovanÉ montÁŽe alarmU FY JaBlotron do rodinných domů a firem
• montáže kamerového systému
• montáže domovních videotelefonů by WRT

• BoJíte se ZloděJů?
CHraŇte svůJ maJeteK
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Myslivecký ples Černilov Sokolníci v MS Habřina

Dvoreček Černilov Adventní trhy v KSD



Sběr a recyklace  
vySloužilých  
elektrozařízení

Velké spotřebiče 
pračky, myčky, sušičky, el. 
sporáky ...

Chlazení chladničky, 
mrazničky, přenosné 
chladničky, vinotéky, 
výčepní zařízení s chlad. 
médiem ...

Střední spotřebiče
mikrovlnné trouby, vysa-
vače, digestoře,  
parní čističe, pečící zaří-
zení do 10 kg ...

Malé spotřebiče
žehličky, fritovací hrnce, 
kávovary, fény, holicí 
strojky, kuchyňské roboty, 
rychlovar. konvice...

Nářadí, hobby, dílna 
pily, vrtačky, brusky, ře-
začky, aku šroubováky...

Zahrada 
el. sekačky, křovinořezy, 
el. nůžky na živý plot...

chraňme Společně  
životní proStředí!

Elektrospotřebiče jsou nezbytnými pomocníky  
u vás doma. Dokud slouží, je vše v pořádku, ale co  

s pračkou, která nepere, lednicí, která nechladí  
či mixerem, který nedrtí?

Z obhcodu se zpět dostanou do vašich  
domácností, kde nahradí ty, které již dosloužily 
a přestěhovaly se na sběrný dvůr.

Nevyhazujte je do 
popelnice či na černé 
skládky! Patří buď do 
sběrného dvora, nebo 

je můžete odevzdat 
u vašeho prodejce 

elektra!

Ze sběrného místa 
putují vysloužilé 

elektrospotřebiče  
do recyklačního zá-
vodu. Po odborném 

odstranění nebez-
pečných látek jsou 
připraveny k další 

recyklaci.

Nové domácí  
elektropostřebiče,  
na jejichž výrobu byly 
využity suroviny ze 
spotřebičů vysloužilých, 
se  blýsknou v novém 
dezignu v prodejnách 
elektro. 

Získané suroviny (kovy 
či plasty)jsou materiálem 
k výrobě nových  
elektropostřebičů. A tak  
z recyklační linky se vozí 
do výrobních závodů.

Moderní stroje dokáží z vysloužilých elektropostřebičů  
oddělit kovy, plasty a další komponenty, které jsou po  

zpracování připraveny k dalšímu využití.

Aby to vše dokonale fungovalo, je třeba aby tento koloběh elektrospotřebičů, někdo řídil.  
Proto je tu kolektivní systém Elektrowin.

co S nimi, když doSlouží


